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Izdaja okrajni odbor SZDL 
Kočevje

Ureja uredniški odbor 
Odgovorni urednik Jože Košir 

List izhaja vsako soboto

Cena 10 din

V KOČEVJU, DNE 8. JUNIJA 1957

SEJA OBEH ZBOROV OKRAJNEGA LJUDSKEGA ODBORA KOČEVJE VZDRŽEVANJE SPOMENIKOV

0 sedanjem okraje eslane net oblin
V Kočevju je bila 1. junija skupna seja obeh zborov OLO. 

Seji so prisostvovali tudi člani Izvršnega sveta LRS in ljudski 
poslanci Maček Ivan-Matija, Matija Maležič, Tone Fajfar, Fe
liks Razdrih, predsednik OO SZDL Jože Klarič in drugi. Sejo je 
vodil Janez Pirnat, predsednik OLO.

Prav bi bilo, da bi se občinski 
sveti za prosveto in kulturo pobri
gali za redno vzdrževanje spome
nikov. Žalosten je pogled na zane
marjen Trubarjev spomenik v Ra
šici. Tudi spomeniki NOB niso po
vsod urejeni. Organizacije ZB, LMS

odškodnine za razlaščeno zemljo za * mladina naJ U za to bolj
leto 1957 ter drugi odloki. skrbeli.

Na vprašanje tov. Puclja iz Ve
likih Lašč glede 'teritorialne uprav- GLASBENE ŠOLE NIMAMO

V vsem sedanjem okraju nima-
ne razdelitve okraja Kočevje je od- ene g-iaskene šole. Na raiz-
nvvTitrvvlll Č\T /V 4-v-vtt Tonorz _ ° *Na seji so obravnavali in spreje- odist, ali več, upravičen na celot- govoril predsednik OLO tov. Janez polago lso instrumenti, tudi denar

ii odlok o spremembah družbenega no izplačilo. Saj zato so postavilje- Pirnat. Pojasnil je, da se najprej ja je_ le poskrbeti bi bilo treba za
plana in okrajnega proračuna zale- ne norme, ki pa ne smejo obstojati Nadaljevanje na 2. strani učitelja glasbe,
to 1957. Poročevalec tov. Rauh je samo na papirju, 
obrazložil spremembe družbenega V nadaljevanju seje sta oba zbo- 
plana, natančneje pa še podpred- ra predlagane spremembe soglasno 
sednik OLO tov. Jože Košir. Med sprejela.
drugim so poročali, da bodo skladi Zbora sta potrdila pravila Po- 
za samostojno razpolaganje v pod- slovne zveze za gozds-rstvo in kme- _ Obiskovalci kina »Jadran« v Ko- vsem okraju pa je kar 12 rednih
jetjih prišli bolj do izraza kot do- tijstvo Kočevje ter pravila časopis- čevj,u so gotovo opazili, da se oder kinematografov,
slej, oziroma sredstva skladov v no-založniškega podjetja »Kočevski v dvorani kina preureja. Pozanima-

tisk« Kočevje. Nadalje je bil spre- b smo se m zaupno smo zvedeli, da
jet odlok o skladu za gospodarski namerava uprava kina uvesti pred-
kader, odlok o višini tarife oziroma s*-ave P° plastičnem sistemu cine-

masoop (kinemaskop) in vistavi-

podjetjih bodo letos večja. S tem, 
da bodo podjetja razpolagala z več
jimi skladi za samostojno razpola
ganje, bodo prevzela tudi večjo od
govornost, da bodo te sklade pra
vilno uporabila.

Nadalje Bo poročali, da bodo po 
spremembah družbenega plana zni
žani okrajni in občinski skladi. Na 
seji so govorili o tem, da se v ne
katerih podjetjih delavci bojijo, da 
ne bodo dobili plačila nad 10 odst. 
prekoračeno normo. Brez dvoma je 
delavec, ki z vestnim delom ustva
ri več in prekorači normo za 15

SVETI PRI KINO PODJETJIH

Itonientat

Pred VII. kongresom ZKJ
V organizacijah Zveze komu

nistov Jugoslavije so v teku pri
prave za VII. kongres, ki bo no
vembra v Ljubljani. To je že 
tretji kongres v svobodni domo
vini.

Kongres bo ocenil delo organi
zacije v dobi med dvema kongre
soma, ki je bila izpolnjena z 
ustvarjalnim delom po tistih 
smernicah, ki jih je začrtal VI. 
kongres. Vemo, da je šesti kon
gres nakazal novo fazo socialistič- 
nega gibanja in našo družbo pri
peljal na doslej neizkušena pota 
socialističnega razvoja. Ocena ta
ko velikega dela ne bo lahka, za- 
?? elani ZK že na volilnih sestan- 

m, na katerih volijo delegate za 
občinsko konferenco, kritično oce
njujejo delo Zveze, dajejo predlo
ge za spremembo statuta, na 
kratko rečeno, ti volilni sestanki 
bodo sestavni del kongresa-.

V kratkem bodo vse organiza
cije prejele tudi osnutek progra
ma ZKJ, ki bo sprejet na kon
gresu. Na sedmem plenumu so 
bile izvoljene komisije za sestavo 
statuta in programa Zveze, ki ob 
sodelovanju vseh forumov pospe
šeno pripravljajo osnutke, ki bo
do dani v obravnavo vsem čla
nom ZK.

Za sedmi kongres bodo nekoli
ko spremenjene tudi volitve de
legatov. Za šesti kongres so bili 
delegati izvoljeni na okrajnih kon
ferencah, sedaj pa se bodo volili 
na občinskih. Ta sprememba je 
spričo vedno večjega pomena ob
čine povsem razumljiva. Na volil
nih sestankih osnovnih organiza
cij se voli na vsakih 10 članov 1 
delegat za občinsko konferenco, 
občinska konferenca pa izvoli na 
400 članov ZK enega delegata za 
kongres. Ker obstojajo občine, ki 
nimajo toliko članov, se je uvelja
vilo stališče, da bodo občinske or
ganizacije, ki štejejo nad 300 čla
nov, tudi volile svojega delegata. 
Občine, ki imajo manj kot 300 
članov, pa bodo na skupnih volil
nih konferencah z drugimi obči
nami Izvolile svojega delegata.

Organizacijski sekretariat Cen
tralnega komiteja ZKJ je izdal 
tudi navodila, da bodo osnovne 
organizacije, ld imajo nad 300 
članov, lahko izvolile svojega de
legata neposredno. To velja v 
glavnem za organizacije v velikih 
Podjetjih, na univerzah in enotah 
naše armade.

Z vsemi pravicami delegata bo
do na kongresu sodelovali člani 
Centralnega komiteja, ne da bi 
bili zato posebej voljeni na ob
činskih konferencah. Za delegata 
bo lahko izvoljen vsak član, ne 
glede na to, kateri organizaciji 
pnpada in če je izvoljen za de- 
egata na občinsko konferenco ali

h-*« Xs® * *<onfcrence morajo biti do 15. oktobra letos.

Na račun kinopodjetij je bilo sli
šati že veliko pikrih. Upravniki ki- 

sion. Tako ho Kočevje med prvimi 110 Podjetij se izgovarjajo, da je
predvajalo pla- ^odarsk.aplat, da dobrih filmov m mogoče

dobiti, da pri kvalitetnih filmih ni 
obiska itd. Organizacije, predvsem 
pa starši so velikokrat v resnih

Janez Pirnat

v Sloveniji, ki ibo 
stične filme.

Podjetje bo delo opravilo v glav
nem z lastnimi sredstvi, nekaj pa
bo pomagala tudi občina. Platno skrbeh zaradi predvajanja filmov, 
bo nekoliko širše, vendar to v glav- ki so mladini res lahko v škodo, 
nem ne bo motilo gledalcev v spredr, Predlagano je, da se pri vseh ki- 
njih vrstah. Pri običajnih filmifi no podjetjih ustanovijo programski 
pa bo platno imelo sedanjo širino, sveti, ki bodo šteli 3 do 5 članov 
Cena se ibo za plastične filme le in ki bodo skupaj z upravami kino- 
za malenkost podražila; verjetno za podjetij reševa-U te probleme.
10 dinarjev. Tako bomo v letoš
njem letu verjetno videli 5 pla- KINO V RIBNICI
stičnih filmov. _ .. , . . .Pravijo, da je v Ribnici res pro-

Pogflejmo še kratko zgodovino blem priti v kino. Edina dvorana, 
kina v Kočevju: Do leta 1930 je ki služi vsem potrebam, je vedno 
imelo Kočevje samo potujoči kino, polna. Zgodi se, da vojaki, ki ča- 
leta 1932 pa je Kočevje dobilo kajo na vstopnice po več ur, ku- 
zvočni kino. Leta 1935 je bila zgra- pijo tudi po 50 vstopnic in jih po
jema sedanja stavba kina, ki je bila * im za ostale, ki čakajo, zmanjka.
1952 obnovljena in povečana. Da- V Kočevju je tako urejeno, da vsak Po sedemdnevnem bivanju v
nes pa imamo v Kočevju že štiri dobi samo štiri vstopnice. Morda bi Združenih državah se je vrnil pred- kljub temu, da so se prej dogovo-
kinematografe (Jadran, Svoboda, ne bilo slabo, če bi uvedli tudi ma- sednik nemške vlade Adenauer do- rili o tej pomoči Francije Tunisu.
Letni pri Svobodi in potujoči), v tinejo. mov le z delnim uspehom. Zaradi Zaradi takega postopka francoske

bližnjih volitev v Nemčiji pa so vlade so v Tunisu ustanovili odbor

Letos so šmarnice pozno cvetele

tuniškega gospodarstva in to

Skupna seja ljubljanskega in kočevskega okrajnega odbora SZDL

Najprej združitev političnih organizacij na ta ’kompromis.
V Franciji vladna kriza traja že

V Ljubljani je bila 4. junija skupna seja okrajnih odborov 
SZDL ljubljanskega in kočevskega okraja. Na predlog tov. Vide 
Tomšičeve, organizacijske sekretarke CK ZK Slovenije, so na se
ji soglasno odobrili združitev obeh plenumov in formiranje novega 
15-članskega sekretariata. Predsednik Okrajnega odbora Sociali
stične zveze je Janez Vipotnik, podpredsednik Jože Klarič, sekre
tar pa Janez Nedog.

V novem 15-članskem sekretariatu Okrajnega odbora SZDL 
Ljubljana je pet predstavnikov iz kočevskega okraja in sicer na
slednji: Jože Klarič, Andrej Pirnat, Janez Pirnat, Janko Veliko
nja in Anica Nagode.

O nalogah hi delu Socialistične komzveze -ie imi-,?1 <eu Socialistične kom je govoril tov. Jože Klarič, mi sredstvi, da bo poraste! narod- činov. Zaradi tega dogodka je pred- 
potnik Med dru^m'^^o ’̂^ni^nXi' Ograjnega od- ni dohodek v okraju idr. Navedel sednik tuniške vlade zahteval umik

Amerikanci nekoliko popustili Ade- za zunanjo trgovino in sprejeli vr- 
nauerjevemu političnemu geslu, da sto ukrepov, ki predstavljajo stvar
ne more biti razorožitve brez zdru- no izstop iz francoske carinske uni- 
žitve Nemčije. Poročilo jasno kaže je, kar bo ponovno močno prizade

jalo francosko gospodarstvo. Blago 
iz Franclje so pri uvozu v Tunis 

več kakor -til tedne in dežela je še niže ocarinili od drugega uvoženega 
večjih podjetjih — na Rudniku, na vedno brez vlade. Katoliki si pri- blaga in je zaradi tega francosko 
KGP, Zidarju, LIP Ribnica in dru- zadevajo pridobiti podporo vseh blago prevladovalo na tuniškem 
god. V okraju sodeluje v delavskem francoskih strank, razen skrajne le- trgu. 
samoupravljanju 423 državljanov, vice in skrajne desnice, pri čemer 
v družbenem 1318, v zadružništvu pa nimajo namena spremeniti svoje
869, skupno torej 2610 državljanov politike do Alžira. V tej koloniji j-adja pod francosko zastavo in s 
a! vsak trinajsti prebivalec. postajajo boj iz dneva v dan tem praktično prekinila z bojko-

Tov. Klarič je nadalje govoril o ostrejši. tem, ki ga je Francija uvedla proti
potrošniških svetih, o šolskih od- V Tunisu je pred dnevi prišlo do temu prekopu, 
borih, o kmetijskih zadrugah itd. hudega incidenta med domačini in Pomiritev na 
Omenil je tudi, da bodo občine le- francoskimi četami. Ob tej priliki ^ vse močnega U-

Z, VC1J™ ™va Amerike na dogodke v tem de
lu sveta. V Libanonu je pretekli 
teden prišlo do hudih in krvavih

Dne 5. junija je prvič po napadu 
na Egipt plula skozi Sueški prekop

Bližnjem vzhodu

^^^prtead^jb^^^ivaMro nMlednje™ ^ ^ejal m6d dru@kn SZDL V organizacijah SZDL je se- zapretil, da bo prosi! Združene na-
sprožijo razne komentarje in neza- v zadnjem času smo se precej

drobnih pojavov, Iti pa lahko ob- konferenca SZDL ’skrbela za pri- 
čutno vplivajo na življenjsko ra- prave za kongres DS, smo o tem 
ven posameznikov, zavzeti ostrejše vprašanju razpravljali’ tudi na ple- 
stališče in bolj nadzorovati organe, numu Okrajnega sindikalnega sve- 
ki so 23 to odgovorni. ta. Bilo je tudi več posvetovanj.

Tov. Vipotnik je govoril o gospo- Lepo so uspele okrajne konference^ 
darskih problemih v podjetjih, o kjer so bili izvoljeni delegati za 
zborih volivcev, o združevanju ob- kongres DS. Delavsko upravljanje 
čin in o drugem. Za tov. Vipotni- je J - -

Kočevje. je tudi podatke o številu članstva vseh francoskih čet iz Tunisa in demonStracij proti politiki vlade ki 
dri, mm SZDL. V organizacijah SZDL je se- zapretil, da bo prosil Združene na- se vse preveaP našim ja na ZDA to 

daj 11.693 članov. Govoril je tudi rode za pomoč, ako Francija ne bi 
o kulturno prosvetnem delu, preda- izpolnila te zahteve Tunisa.

Pred nekaj dnevi
in drugem. ustavili vsako nadaljnje kreditira

rdCal tazgnoat

tako slabi arabsko solidarnost. 
Medtem, ko so v Jordaniji zaprli 

so Francozi y^o naprednih to nacionalno za
vednih ljudi, se Amerikanci že po
gajajo z vlado te dežele, da bi v 
bodoče oni izkoriščali oporišča — 
predvsem letalska —, ki so jih do
slej imeli v zakupu Angleži.

Zadnje tedne tečejo razgovori in
Naš razgovor s tovarišem Jože- pusu in Belokranjskem vojnem ped- P^a-janja za ureditev gospodarskih 

doseglo velik na.nrtvipi? “ k™ Potočarjem iz Stare cerkve, ročju. Kasneje me je partizanska „ med Veliko Britanijo to
b ’ uslužbencem Okrajne pošite Kocev- pot zanesla v bazo glavnega štaba ° P ^Jneri^ega vclepo-

V Predgradu so praznovali
Tudi letos so v Predgradu lepo pa je uprizorilo v dvorani zač___

proslavili občanski praznik, ki je toil nega doma igro »Otrok iz zadre-

je, je bi! prijeten. Sicer naj vam NOV Slovenije, v Biograd na mar- v Egiptu v Washingtonu
J , jo M la IL/i kJXxyoXL -1H1J V 0,111 —" v v ^ ^ i • , , .. , _ . . . _ _,

pa sam pripoveduje o svojem delu ju. Tu sem ostal vse do osvobodit- i,a]e s™uti, da bodo ZDA dovdhle
in življenju. ve, odkoder sem šel v Trst, iz Tr-

»Na pošti som začel delati že le- sta pa v Ljubljano. Leta 1945 sem
ta 1941. Vendar sem delal tam le 'bil demobiliziran, čakalo nas je

v dvorani zadruž- fcratjko dobo, ker sem šel že leta težko delo na opustošeni Kočevski.
, _ _ ____ 1942 v partizane. S telefonom, te- Obnavljali smo prostore za pošto,

2. junija. Gasilska godba je 2. ju- ge«. Na občinskem prazniku so bili lefonskimi žicami in podobnimi nabavili telefonske centrale, uredi- Združenih narodov za razorožitev,
nijh v ranih jutranjih urah s po- tudi tamburaši iz Riadenc. Po pri- stvarmi sem se bavil tudi v parti- ti je 'bilo treba telefonsko omrežje Računajo, da je ameriški zastopnik
skočnimi koračnicami naznanila reditvah ie sledilo veselo nainmio zamih. Najprej v Krimskem odredu, in opraviti še vrsto drugih del. ” 11----—------ ------.

nato v Gubčevi brigadi, VII. kor- Moje delovno mesto je v špedi-
eijskem oddelku. Imam še enega

Egiptu črpanje sredstev v višini 50 
milij. dolarjev, ki so jih Združene 
države blokirale ob nacionalizaciji.

Po enotedenski prekinitvi se je v 
Londonu ponovno sestal pododbor

koračnicami naznanila reditvah je sledilo veselo rajanje, 
prebivalstvu, da se je začelo praz
novanje. Ob 9. url dopoldne je Ibi- VEČJA POMOČ KNJIŽNICAM 
la slavnostna seja občinskega Ijiud- _. .. , . , .. ...
skega odbora in občinskega odbora število bralcev knjig, revij in 
Zveze borcev. Ob 10. uri so priko- časnikov vedno narašča. Zaradi vi- 
rakale pred zadružni dom v Pred- ^kih cen pa so le redki, ki knjige 
gradu gasilske čete iz Predgradain tudi s?mi kupujejo. Največ se jih 
Prelesja z gasilsko godbo na čelu v naSih knjižnicah.
Z lepo okrašene tribune je udele- Da ,bi Ma izbira knjig še večja 
žence pozdravil predsednik OhLO ™ prostori udobnejši, bodo oblastni 
Marko Režek. Nato je govoril pred- organi še povečali denarno pomoč 
sednik OLO Janez Pirnat. Govoril za knjižnice. Ponekod so že dolo- 
je o pomenu občinskega praznika SU, da bodo knjižnice prejele po 
in o napredku, ki je bi! dosežen tu- 2°0 dinarjev pomoči na vsakega 
di v teh krajih. Govor tov. Plima- prebivalca-. 
ta so spremljali ljudje z velikim
odobravanjem. Po končanem zboro- REDARSKI DOM V GRADNJI 
vanju je gasilska godiba priredila Bred kratkim so začeli kopati te- 
koncert, ki je trajal do 12. ure. Po- melje za nov rudarski dom naRud- 
pcldne je šolska mladina pod vod- ruku Kočevje. Dela lepo napreduje- 
stvom učiteljice Slavice izvajala jo. Novi dom je za kulturno in 
razne plese, kulturno prosvetno športno izobraževanje rudarjev ze- 
društvo »Miran Jarc« iz Črnomlja lo potreben.

pomočnika. Skozi najine roke gre

v tem pododboru razložil ameriške 
predloge glede razorožitve, ustavit
ve poizkusov z atomskim in vodi
kovim orožjem ter uvedbo nadzo-

vsa razvrstiteh pisemskih pošiljk, rovanih področij. Ker so zadnje dni 
paketov itd. — došla pošta to po- ponovno to večkrat voditelji sovjet- 
šta, -ki se odpremi. Jaz sem vodja ske države, predvsem Bulganin to 
oddelka z zvanjem kartista. Delo Hroščev, izjavili, da je sporazum o 
je odgovorno m zahteva vso zbra- ustavitvi atomskih poizkusov brez 
nost. Vsa pošta mora biti pravo- nadaljnjega možen in ker pod pri- 
časno razporejena to odpremljena tiskom svetovnega javnega mnenja

tak sporazum postaja vedno bolj 
nujen, bo na razgovorih v Londonu

na določena mesta.
Moja služba traja od 8. ure zju-^ a o• -ju- dQ takega sporazuma gotovo prišlo

traj do 16. ure popoldne. Imam ve- se ^ velesjle ^
mednarodni razorožitiLi kontrolišem oddelku je tako urejeno, da 

poteka vse »gladko« in doslej še 
nismo prejeli kakih posebnih pri-

vsaj na poizkusnem področju. 
Jugoslovanski sekretar za zuna-

Jože Potočar

tožb. S petčlansko družinico živim nje zadeve se je prejšnje dni mudil 
v Stari cerkvi. Pripominjam, da je na uradnem obisku na Norveškem, 
poštarski poklic lep in odgovoren, še ta mesec pa bo našo državo 
kakor pač vsak poklic,« je zaklju- obiskala švedska vladna delegacija
čil naš razgovor tov. Potočar. s predsednikom vlade na čelu.
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ZmaniepotiUciti 
kammtat =
Trgovina je trgovina

Sklep britanske vlade, da v tr
govskih stikih s Kitajsko uporab
lja enaka merila, kakor za osta
le dežele vzhodnega bloka in So
vjetsko zvezo, predstavlja najhuj
šo diplomatsko klofuto, ki jo je 
ta država v zadnjih letih dala 
Združenim državam Amerike. Po 
korejski vojni so namreč številne 
dežele na zahodu sprejele sklep, 
da ne bodo izvažale na Kitajsko 
ničesar od tistega, kar so dalo 
na poseben seznam proizvodov, ki 
so jih proglasile za prepovedano 
blago, ki ga nobena od teh dežel 
ne more prodati Kitajski.

že skoraj leto dni se pojavlja
jo glasovi in zahteve v zahodno
evropskih deželah in na Japon
skem, da je treba trgovino s Ki
tajsko sprostiti in dovoliti, da se 
na Kitajsko izvaža vsaj tisto bla
go, ki ga že vsa leta kljub pre
povedi izvažajo v Sovjetsko zve
zo. Velika Britanija je prva ve
lesila in sploh prva od zahodnih 
dežel, ki je enostransko prekršila 
dogovorjeni sklep in se odločila, 
da v svojih trgovinskih stikih Ki
tajsko izenači z ostalimi vzhodni
mi deželami.

Takoj, ko so druge dežele iz
vedele za sklep britanske vlade, 
so gospodarski krogi v teh drža
vah postavili zahteve svojim vla
dam, da sprejmejo enake ustrez
ne sklepe. Med prvimi državami, 
ki so sledile Veliki Britaniji, je 
majhna Danska. V Franciji bo 
očitno prišlo do enakega sklepa 
vlade takoj, ko bo ta dežela izšla 
iz sedanje vladne krize in prišla 
do lastne vlade.

Popuščanje mednarodne nape
tosti je privedlo do tega, da so 
nasprotja v notranjosti blokov 
prišla močneje do izraza in da 
vsaka od dežel v notranjosti blo
kov skuša prvenstveno zaščititi 
svoje koristi, pa čeprav je pri tem 
treba včasih tudi kršiti sklepe in 
dogovore blokovskih skupin. Na
daljevanje tega procesa bo goto
vo olajšal tud mednarodni politič
ni položaj nove Kitajske in ji sča
soma odprl pot do Združenih na
rodov.

Zaradi novega stališča Velike 
Britanije bo Kitajska v bodoče 
lahko uvažala nujno potrebne 
električne stroje in generatorje za 
hidrocentrale, lokomotive, vagone 
in motoma vozila ter najrazlič
nejše orodne stroje. Glede na nag
lo razvijajoče se kitajsko gospo
darstvo, ki je bilo doslej naveza
no skoraj izključno na uvoz iz 
vzhodno-evropskih dežel, pomeni
jo novi in razširjeni gospodarski 
stiki z zahodnim svetom tudi v 
gospodarskem pogledu veliko 
olajšanje. Kitajska je že od ne
kdaj predstavljala izredno važen 
in velik trg.

Nenaden angleški ukrep glede 
trgovine s Kitajsko predstavlja 
ne samo revanšo Velike Britanije 
Amerikancem za njihovo ukrepa
nje v času sueške krize, temveč 
hkrati tudi odgovor Angležev 
vsem trgovskim konkurentom An
glije. že dalj časa se je govorilo, 
da se v angleški koloniji Hong
kong na kitajski obali pogajajo 
zastopniki obeh dežel o razširitvi 
trgovskih stikov. O teh razgovo
rih ni bilo uradno nikoli ničesar 
sporočenega, je pa verjetno, da si 
je skušala, Anglija s predhodnimi 
razgovori ustvariti določeno pred
nost na kitajskem trgu. Ker hkra
ti silita Kitajce gospodarska in 
politična potreba, da razširijo tr
govanje z deželami zahodnega 
sveta, ni izključeno, da so pri
stali na določene aranžmaje, ki 
so ohrabrili angleško vlado, daje 
sprejela tak sklep.

Razširitev angleškega izvoza na 
Kitajsko pa predstavlja tudi za 
notranje angleške razmere edino 
pot, ki omogoča nadaljnjo rast 
njene ndustrije in zmanjšuje an
gleški vladi skrbi za zaposlitev in 
ureditev gospodarskih razmer v 
deželi. B. Mikoš

RAZPRAVA O PROBLEMIH GRADBENIŠTVA PRI NASPred združitvijo občin v sedanjem okraju

ZdlUŽitev komitejev ZK Loškega potoka in Sodražice Obrtniška dela - problem gradbeništva
Zadnjega maja je bila na, Hribu 

v Loškem potoku skupna seja ob
činskih komitejev ZK Draga-Loški 
potok in Sodražica. Poleg članov 
komitejev sta bila na seji tudi čla
na Okrajnega komiteja. ZK Kar 
rol Mikulič in Ludvik Golob. Se
ja je potekala v prijetnem vzdušju. 
Na seji so .razpravljali o združitvi 
obeh komitejev ZK, ki jo narekuje 
bližnja združitev občin Draga-Lo
ški poitok in Sodražice v eno obči
no. Po daljšem razpravljanju so so
glasno sprejeli sklep, da se komi
teja ZK združita. Do novih volitev 
občinskega komiteja ZK bo delo 
vodil šestčlanski sekretariat s se
dežem v Sodražici.

Razen o političnih problemih so 
razpravljali tudi o gospodarstvu, ki 
se bo nekoliko spremenilo po zdru
žitvi občin. Potočani in Sodražani 
se zavedajo, da bo z združitvijo go
spodarstvo napredovalo. Desno pre
delovalno industrijo v Podpreski,

Sedež nove občine ,bo v Sodra- dopolnjuje, kar bo v novi občini 
žici, krajevni odbori pa ibodo v D ra- prišlo še 'bolj do izraza.
gi in Loškem potoku. Zato1 se ni 
bati, da bi ljudje s potoškega in 
dragarskega konca, za vsako ma
lenkost hodili na občino v Sodra
žico, ker bodo lahko marsikaj ure
dili na svojem krajevnem odboru. 
Gospodarstvo na potoški in sodira- 
ški strani se v marsičem med seboj

Po združitvi obeh komitejev ZK 
se bodo kmalu združile tudi ostale 
pdlitične in družbene organizacije 
in tudi občinski ljudski odbori.

Prebivalcem Sodražice in Loške-

V našem okraju vršita gradbeno dejavnost v glavnem SGP 
»Zidar« Kočevje in »Gradbenik« Ribnica. Poleg teh podjetij ob
stojajo tudi režijske grupe, razni odseki pri investitorju, grad
beni odseki in grupe pri KZ, ki pa predstavljajo samo manjši 
gradbeni organizem.

SGP i»Zidair« je v letu 1956 iz
vršil za približno 572,000.000 din

vseh izvršenih del. Iz tega vidimo, 
da pri nas še vedno primanjkuje

ga potoka pa želimo naj se čimprej gradbenih in obrtniških del, v tem obrtniških dejavnosti, ki bi dopol-
'Zgradi v Žlebiču nova železniška in 
tovorna postaja.

KRATEK SPREHOD NAŠEGA N O VIN ARJA

letu pa računajo, da bo del za 8 
odst. več, tako, da bi znašala re
alizacija ca. 620,000.000 din. V pri
merjavi z letom 1955 je bila reali-

njevale gradbeništvo. Celo v lan
skem letu, ko je podjetje zmanj
šalo svojo realizacijo za eno četr
tino, je moralo oddati za 21,000.000

O Rinži in Vse marsičem
zacija gradbenih del v letu 1956 za din obrtniških del delavcem izven 
150,000.000 din manjša. Podjetje okraja, v prvih mesecih letos pa

Petek je. Pripraviti je itreba gra- radovedneži. Pridružimo se jim še 
divo za novo številko lista. Pa še mi. Oib mogočnih opornikih mostu

Loškem potoku in Sodražici botre- obisk je namenjen najprej občin-

to nerazumljivo majsko vreme! Vr
stita se dež in mraz, kakor da smo 
se preselili nekam v Sibirijo. Pa 
pustimo vreme in pojdimo na kraj
ši sprehod po Kočevju! Ljudje hite 
po svojih opravkih. Delovni dan je, 
zato ni v mestu nič posebnega. Naš pa očistili -dno struge. Zadnje či-

četvero delavcev žbija splave iz tra
mov. Zvedeli smo, da se je »Ko
munala« pri ObLO lotila važnega 
opravila. Na odseku med mostom 
in zapornicami pri mlekarni KGP
bodo najprej os^li Rinžo, potem konstrukcijo itd.

je pred dvema letoma zaposlovalo 
849 delavcev in uslužbencev, lan
sko leto pal 582. V tem letiu name
ravajo povečati število delovne si
le za 50—60 ljudi. Da bi izboljšali
proizvodnjo dela, uvajajo oddelek dajajo^dela' sredi ali 
za pripravo dela. Ta oddelek bo 
imel nalogo proučevati organiza
cijo proizvodnje, mehanizacijo',

ba krepiti in nadalje razvijati. Za 
to so dani vsi pogoji.

Iz političnih, gospodarskih in 
kulturnih razlogov je združitev Lo
škega, potoka s Sodražico uteme
ljena, kar j:e bilo poudarjeno na 
seji, pa tudi prebivalci obeh občin 
se strinjajo z omenjeno združitvijo. 
Nova občina, ki bo štela približno 
6000 prebivalcev, bo gospodarsko 
močna. Med važne panoge gospo
darstva maramo brez dvoma uvrsti
ti lesno predelovalno industrijo, go
zdarstvo, živinorejo in deloma tudi 
kmetijstvo v Sodraški dolini.

ek emu ljudskemu odbo.ru. Še prod
no smo vstopili v stavbo ObLO, 
smo bežno vrgli pogled na novi 
stanovanjski blok, ki bo Kočevju 
v ponos, mnogim, ki nimajo dobrih 
stanovanj, pa v korist. Tajnik

ščenje je bilo menda pred 30 leti. 
čiščenje je sedaj resnično nujno. 
Dela bodo trajala približno tri me
sece. Težave bodo zato, ker nima
jo za ta dela primerne mehaniza
cije.

Podjetje je v preteklem letu v 
povprečju preseglo norme za 14 
odst. Produktivnost dela se je na 
eno osebo V primerjavi z letom 
1955, ko je znašala 880.000 din, 
dvignila v letu 1956 na 1,000.000 
din. Pri izvajanju gradbenih del se

Misliti ibo itreba tudi na ureditev poleg že navedenih problemov po-
ObLO tov. Potisek je sredi dela. Na obrežja Rinže, ki je na nekaterih javlja še pomanjkanje obrtniških 
pisalni mizi se kopičijo akti. Kra- mestih pusto in prazno. Urediti bi kapacitet za visoke gradnje, saj

na Rinži v znašajo obrtniška1 dela po vredno
sti objekta 40—60 odst. vrednosti

tek razgovor o tem In onem — o 
novih gradnjah, komunalnih delih, 
novi pekami in o drugem, že je 
naš obisk končan.

RINŽO ČISTIJO
Pot nas vodi po mostu čez Rim- 

žo. Na ograjo mostu se naslanjajo

bilo treba tudi otoček 
bližini mostu.

Rudarji bodo letovali za 250 din
Rudnik je kupil 25-sedežni avto

bus, 'ki bo služil za njihove potre
be. Avtobus bo vozili v poletnem 
času rudarje na desetdnevni poči
tek v Medvejo pri Lovranu. Rud
nik je v Medveji uredil dva cam- 
piniga za člane svojega kolektiva. 
Tam bodo postavili šotore, kjer bo 
lahko naenkrat prebivalo 25 ljudi. 
Camping bo imel svojo kuhinjo in 
vse, kar omogoča udobno bivanje. 
Dnevna oskrba bo znašala za čla
ne rudniškega kolektiva 250 din. 
Camping bo sprejel prve goste-ru- 
darje 15. junija. Izletniki bodo tu 
deset dni, potem ibodo prišli spet 
novi. To se bo vrstilo do 15. sep
tembra, ko bodo camping zaprli. 
Računajo, da bo prijetno in cene
no letovalo 200 do 250 članov pod
jetja Rudnik. Sindikalna podružni
ca in uprava rudnika zaslužita vse 
priznanje za koristno zamisel, da

S seje OLO Kočevje

bo delovnim ljudem kolektiva omo
gočeno ceneno letovanje mia prelepi 
oblati sinjega Jadrana. Naj bi jih 
posnemala tudi druga večja pod
jetja!

SKLEP UPRAVNEGA ODBORA 
RUDNIKA

Upravni -odbor Rudnika Kočevje 
je imel 23. maja sejo, na kateri so 
govorili med drugim tudi o delov
ni disciplini članov kolektiva. Spre
jeli so sklep, ki ga bodo predlagati 
delavskemu svetu Rudnika, da bi 
vsak član delovnega kolektiva, ki 
bi izostal z dela trikrat zaporedo
ma, izgubil službeno mesto in se ga 
ne sprejme več nazaj v službo.

VAJENCI RUDNIKA SE PRI
PRAVLJAJO

V ključavničarski vajeniški

Novi jez na Rinži

za 11,000.000 din. S povečanjem 
gradbene dejavnosti v tekočem letu 
pa bo obrtniških del še več.

Precejšen problem predstavlja za 
podjetje tudi to, da investitorji od- 

ob koncu 
gradbene sezone. Investitorji ob za
četku sezone niso pripravljeni, ni
majo načrtov in ne ustreznih do
kumentacij. Vse to vpliva na zat- 
mudo v gradbeni dejavnosti.

D. D.

NOVE TRGOVINE V KOČEVJU

Sedanje število trgovin v kočev
ski občini ne zadostuje potrebam 
potrošnikov. Zato namerava ObLO 
odpreti v Kočevju novo1 trgovino, 
kjer bodo prodajali naslednje pred
mete: gospodarske potrebščine,
stroje, radijske aparate, kolesa, 
otroške vozičke, motoma kolesa, iz
delke iz plastičnih mas itd. Prav 
tako nameravta ObLO odpreti trgo
vino s pohištvom, s čimer bo ustre
ženo mnogim potrošnikom.

Trgovine z industrijskim blagom 
so dobro založene, vendar pa v tek
stilnih itrgovinah ni dovolj velike 
izbire. Trgovine si nočejo ustvar
jati prekomernih zalog. Isto velja 
tudi za trgovine s čevlji, kjer je iz
bira precej slabša kot v večjih me
stih. Primanjkuje tudi gradbene
ga materiala, posebno opeke. V 
zadnjem času je precej večje po
vpraševanje po radioaparatih in ko
lesih boljše kakovosti.

Kočevska občina je obširna. Za
to nameravajo odpreti nekaj (trgo
vin tudi v bolj oddaljenih krajih, 
ki so bili doslej brez trgovine.

ObLO je sklenil, da se zgradijo 
novi tržni prostori, v katerih bodo 
prodajni prostori za kmetijske za
druge in privatne proizvajalce.

ZDRAVLJENJE INVALIDOV
Letos bo verjetno šlo iz na

šega okraja na klimatsko in kopa
liško zdravljenje okrog 40 invali-

Še ena o letošnjem vremenu

(Nadaljevanje s 1. strani) 
združijo z ljubljanskim okrajem po- ristne 
litilane 'organizacije. Okraj pa se bo 
priključil Ljubljani šele potem, ko 
bo o tem sprejela sklep Ljudska 
skupščina LRS. Glede družbenega 
plana in okrajnega proračuna je 
tov. Pirnat dejal, da bosta v velja- so se 
vi do 31. decembra 1957 in glede fantih, 
tega ne bo nobenih sprememb. Na
dalje je obrazložil, kako bo pote
kal prenos poslov z OLO Kočevje 
na OLO Ljubljana.

Po novi 'Upravni razdelitvi bo 
najbrž na teritoriju sedanjega ko
čevskega -okraja namesto- doseda
njih sedem, le pet občin in sicer:
Kočevje, Ribnica, Velike Lašče, 
Dobrepolje in Sodražica. Doseda
nja občina Draga-Loški potok se 
združi z občino Sodražico, občina 
Predgrad pa se ukine. Kakor se je 
izvedelo, se je večji del prebivalcev 
občine Predgrad izjavilo za pri-

lavnici na- Rudniku pripravljajo dov. Na zdravljenje bodo šli samo 
tamkajšnji vajenci izdelke za va
jeniško razstavo, ki bo junija v Ko
čevju. Razstavili bodo stružnico za 
les, dve stiskalnici, univerzalno gla
vo, rezkar, transportni gumi trak, 
konjiček za stružnico in druge ko- 

stvari. Na .razstavi se bo 
posebno izkazal vajenec drugega 
letnika Stane Planinc, ki je izde
lal izvlakač. V ključavničarski de
lavnici je osem vajencev, v elek
trični delavnici pa štirje. Mojstri živinoreje. Ustanovljen je bil Med- 

pohvalno izrazili o svojih zadružni živinorejski odbor Loški

Vremenske prilike bodo letos 
a kmetijstvo ugodne. Skoraj v 

tisti invalidi, ki jih bo določila vseh preteklih letih so bile prve 
zdravniška komisija. V tej komisi- polovice pomladi suhe, zato pa je 
ji je poleg dveh zdravnikov tudi 
predstavnik organizacij ZB in 
ZWI.

nih zimah pa nastopajo hude vro
čine.

Poletje, ki sledi blagi zimi, ni 
vroče ter ima obilo dežja. Sedanji 

bilo mnogo ati dovolj dežja v poz- razvoj vremenskih prilik jasno ka-
nejših mesecih. Navadno je po bla
gih zimah dovolj padavin, po hlad-

Razstava živine v Loškem potoku
Pred kakimi petimi leti so začeli 

Potočani razmišljati o izboljšanju

Kratke vesti iz Lašč
V občini Velike Lašče imajo sa

mo eno klavnico z eno mesarijo. To 
nikakor ne zadošča za potrebe ta
ka velike občine, kakor je laška. 
Pri tem so prizadeti predvsem od
daljeni kraji, kakor Rob, Krvava 
peč, Karlovica itd.

Dosti boljše je stanje v trgovski 
mreži. Trgovine so zadovoljivo 
opremljene in so v pretežni meri 
last zadrug. Trgovine so bile ve-

tem področju. V začetku je bilo de
lo zelo težko. Ljudje niso razumeli, 
nekateri pa še danes ne razumejo 
koristi, ki bi jo imeli od dobre ži- 

potok, ki je začel orati ledino na vine. Pred tremi leti je bila prva
živinorejska razstava, ki je lepo 
uspela. 28. maja pa so imeli v Lo
škem potoku spet živinorejsko raz
stavo. Kljub slabemu vremenu je 

bo treba bilo razstavljenih 71 goved. Pri oce
ni živine so sodelovali strokovnja
ki in sicer: inž. Zorc, veterinar

nekaj postelj. To stanje 
nekako izboljšati in prilagoditi go
stinstvo sodobnim potrebam in 
času.

LAŠČE — ŽIVINOREJSKI 
CENTER

ključitev k občini Kočevje. Zadnja činoma odprte oziroma urejene
beseda o priključitvi h Kočevju ali 
Črnomlju pa bo padla na zborih 
volivcev.

Tov. Janez Pirnat je opozoril, 
naj delo v uradih poteka normalno 
in naj nikar ne nasedajo neodgo
vornim elementom oz. raznim go
voricam, ki imajo namen, da vne
sejo zmedo med naše ljudi.

K. O.

povojnem času. Precej slabše pa so 
opremljene gostilne. V občini je šti
rinajst gostiln in sicer dvanajst pri
vatnih in dve zadružni. Zadružne 
gostilne so še kolikor toliko oprem
ljene, v privatnih .gostilnah pa je 
oprema slaba in prostori so nepri
merni, saj je njihova povprečna sta
rost že okrog 60 let. Primanjkuje 
tudi prenočišč, dve gostilni imalta

Osredkar, inž. KnoLova in tov. Rig
ler. Na razstavi so bili tudi pred
stavniki živinorejcev iz 
in predstavnik KZ Draga. Vsi raz
stavljavci so bili nagrajeni. Pri- 

Velike Lašče in okoliški kraji so znanje je dobil Mazadr. živin, odbor, 
znani po vzreji goveje živine, ži- predsednik Bambič pa je poleg pri- 
vinareja predstavlja v teh krajih znanja dobil tudi denarno nagrado, 
važno gospodarsko panogo. Da, je
živinoreja tako lepo napredovala, je 
velika zasluga tamkajšnjih kme
tijskih zadrug, predvsem za zadru
ge v Velikih Laščah. Živino odku
pujejo v tej občimi na dveh področ
jih in sicer: prvii odkupni center je 
pri KZ Lašče za območje Lašč,

Živinorejsko razstavo so finanč
no podprli KZ Hrib, KZ Travnik, 
podjetje »Smreka« Loški potok, 
ObLO Loški potok in OLO Ko
čevje.

Po končani razstavi je ime-1 inž. 
Zorc predavanje, v katerem je dal 
napotke živinorejcem, kaj je treba

že, da bo tako vreme trajalo vse 
poletje. Predvsem bo precej popol
danskih nalivov vse do polovice ju
nija. Podobno vreme bo tudi v prvi 
polovici julija. V drugi polovi ji ju
nija in julija pa je treba pričako
vati kratkotrajno vročino in bolj 
suho vreme. Najbolj topel mesec 
ibo avgust, čeprav ibodo tudi v tem 
mesecu nalivi, seveda redkejši. V 
septembra bo nastopila stabilizaci
ja vremenskih prilik. Pričakovati 
je relativno malo padavin in več 
sončnih dni, oziroma toplo vreme. 
V poletnih mesecih nas bo verjetno 
obiskala tudi toča, predvsem v pr
vi polovici junija in julija, ko je 
pričakovati močne nalive.

Kakšno vreme se nam obeta za 
prihodnji teden? Vremenoslovci so 

Sodražice napovedali takole: V prvih dneh 
prihodnjega tedna pogoste padavi
ne z nevihtami in močna ohladitev. 
Od srede prihodnjega tedna dalje 
se nam obeta lepo, večinoma jasno 
in toplo vreme. Vendar niso izklju
čene krajevne nevihte. Proti koncu 
tedna bo verjetno spet poslabšanje 
vremena — nevihtne padavine.

Ortneka, Kairlovice in Sv. Gregorja, vse storiti za napredek živinoreje, 
'dragi odkupni center za živino pa živinorejci so inž. Zorcu hvaležni 
je pri KZ Turjak. za njegove nasvete.

PREKVALIFIKACIJA
Pri OLO deluje komisija za reha

bilitacijo invalidov. Komisija ima 
že zbrane podatke o invalidih, ki 
ibi bili potrebni prekvalifikacije. 
Računajo, da je nujno potrebno 
prekvalificirati 35 invalidov.

0 spolni vzgoji Lukežič Marjan

Ni dovolj, da dekle ali fanta na 
primeren način poučimo, da bosta 
vedela pravilno soditi in vrednotiti 
lastno zorenje in kvalitete, ki jima 
jih zorenje prinaša. Naš cilj je v 
tem, da se bosta tudli skušala rav
nati .po tem.

Kako bomo to dosegli?
Kdor koli se na kakršen koli na

čin ukvarja z mladino, najsi bodo 
to starši ali pokticni vzgojitelji, 
vsem je jasno, da je spolna vzgoja 
najtežje in bistveno vprašanje vse 
vzgoje mladega rodu. Vzgojiti ga 
je -treba tako, da bo občečloveške 
vrednote ne samo sprejel, ampak 
da bodo postale del njegove dušev
nosti, njegov osebni nazor, po ka
terem bo usmerjal svoje življenje. 
Temu cilju se je mogoče približati 
le z dobršno mero vztrajnosti in 
potrpljenja in s tankim posluhom 
za duševne utripe mladega bitja. 
Te sposobnosti so poleg značajnega

življenja neločljivi spremljevalci 
dobrih pogojev za uspešno vzgojno 
dtilo. To lahko najlepše vidimo ob 
vprašanju odnosov med obema spo
loma, ilti ga mora reševati dozore
vajoči mladostnik. Puberteta ne 
predstavlja samo skokovitega te
lesnega razvoja, ampak tudi silen 
razmah duševnosti, ki bi ga lahko 
primerjali vrtincu, ki pubertetnika 
popolnoma prevzame. V tem raz
dobju se začno oblikovati tiste po
teze značaja In splošnega pogleda 
na svet iitn življenje, 'ki kasneje dou 
ločajo osebnost tega, ali onega člo
veka. Pubertetnikov pogled na živ
ljenje se temeljito spremeni — ne 
gleda ga več kot otrok, temveč ga 
začenja opazovati kot dekle, kot 
fant, kot določen spol. S tem pa se 
pojavi kopica novih problemov, no
vih preizkušenj. Zanimanje za dru
gi spol, ki je bilo v predpuberteti 
označeno v negativni obliki sramež

ljivosti, postaja sedaj aktivno, ven
dar še vedno iz neke razdalje. To je 
navadno tudi čas prve »platonske« 
ljubezni, ki ljubljeno bitje idealizi
ra do take mere, da se zdi zaljub
ljencu, d:a je to bitje nekje visoko 
na nedosegljivem podstavku. Mno
ge taka duševna ekstaza povsem 
vrže iz ravnotežja. Niso več tako 
sposobni za delo (kar je značilnost 
pubertete), tudi v šoli zelo ope
šajo. Biti moramo v ravnanju z 
njimi prizanesljivi. To pa še ne po
meni, da jim bomo obveznosti, ki 
jih imajo, zmanjšali. Gledali bomo, 
da jim bo to odkritje novega notra
njega doživljanja ostalo kot prije
ten spomin. Ob takem prvem ču
stvenem srečanju se pogosto zari
šejo osnove, ki utegnejo ob nada
ljevanju podčrtati odnos do druge
ga spola na tak način, da je to 
lahko usodno za vse življenje.

»Okusil zgodaj sem tvoj sad, 
spoznanje,« pravi Prešeren in naito 
dodaja trpko resnico, da ».. .ve
selja dokaj strup njegov je umoril«.

Ves prelepi srvet, ki ga mlada du
ša vidi v mavričnih barvah, nenado

ma zatemni prezgodnje seksualno 
doživetje. Prenekatari oče in mati 
trepetata, da njun otrok ne foi »'za
šel«. Tisti, ki se tega. posebno boje, 
so v svoji vzgoji že uporabili »po
trebne ukrepe«. Navadno so dekle
ta tista, 'ki skoraj ne. morejo na
rediti koraka brez nadzorstva. Ta
ko početje le redko rodi želene re
zultate. če nismo uspeli otroka do 
tega časa toliko vzgojiti, da, bo tu
di brez naše prisotnosti vedel, ka
ko naj se vede in kaj mu je sto
riti, vsi varnostni ukrepi ne bodo 
pomagali. Ne samo, da dekleta ali 
fanta s tem kot osebnost zanika
mo, zaradi česar se počuti silno 
prizadetega, ker mu s tem odreka
mo njegovo sposobnost, njegovo 
samostojnost; ampak ga s takim 
načinom naravnost silimo, da bo 
storil nekaj prav nasprotnega, sa
mo da bi uveljavil svoje hotenje, 
svojo osebnost. Otroka je treba že 
zgodaj vaditi v samostojnosti. Ko 
se v puberteti ostalim zahtevam 
samostojnega vedenja in dejavno
sti pridruži še nujnost lastnega mo
ralnega vrednotenja, nagnjenj in

dejanj, mora biti mlad človek že 
toliko sposoben in samostojen, da 
ob nagli preizkušnji ne bo klonil. 
A če se to že primeri, da ibo zmo
gel v samem sebi najti potrebno 
duševno moč in šel skozi spozna
nje močnejši, ne pa oslabljen.

Ni mogoče napovedati, komu se 
bo to zgodilo in komu ne. Z go
tovostjo lahko sklepamo, da je 
mnogo manjša verjetnost, da se to 
zgodi dekletu, fantu, ki ima trdno 
duševno vez s svojiim starši. Od
raščajoči mladostnik potrebuje sta
rejšega tovariša, pri katerem išče 
rešitve vprašanj, ki jih ne more 
raizvozljati sam. Tak starejši .tova
riš je lahko fantu oče, dekletu ma
ti. Toda če nekdo že kot otrok ni 
mogel (razlogov je lahko mnogo) 
zaupati staršem svoje posebnosti 
(otroške Skrivnosti n. pr.), jih ibo 
kot pubertetnik toliko manj. Zato, 
na žalost, ni recepta.

Vzgoja se tukaj praktično kon
čuje. Lahko samo še izpopolnjuje
mo, kar smo dosegli v prejšnjih 
letih, na novo postavljati brez pred
hodnih temeljev ni več mogoče. To

dopolnjevanje se sedaj, v načinu 
skoraj popolnoma spremeni — prej 
smo bili vzgojitelji, ki so stali tako 
rekoč nad mladim človekom, zdaj 
mu moramo stati ob rami in mu 
biti tovariš. Mladega človeka mo
ramo jemati resno. Le s takim od
nosom nam bo ostal blizu, lahko 
bomo sledili njegovemu nadaljnje
mu razvoju in mu pri tem po
magali.

Zakaj so nekateri od mladih ta
ko uporni? Tako »trmasti«? Po
gosto se motimo, ker mislimo, da 
je ta »upornost« njihov način pro
testa proti našim težnjam. Ta 
»upornost« je v večini primerov sa
mo hotenje uveljaviti svojo lastno 
voljo. Če mu ne damo prilike, da 
hi se uveljavljal, kjer se lahko brez 
škode, bo skušal tako možnost iz
siliti. To je preprosta reakcija. Po
glejmo dve oznaki — če je mlad 
človek pri svoji zahtevi vztrajen 
(ali ima prav, to je druga stvar), 
je »trmast«, če pa je vztrajen od
rasel človek, je [»energičen«.

(Dalje prihodnjič)
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Prvenstvo Ljubljanske nogometne podz eze

Rudar v vodstvu
NOVI VOZAČI 

MOTORNIH VOZIL
(Planinc, Taslaman, Ahac) je bil y začetku tega tedna — 4. ju- 
preeej nevaren. Pn Svobodi pa se je ni ja je opravljalo 57 prijavijencev 
odlikovali srednji krilen. Sodnik __ e«*, t_____

RUDAR : SVOBODA 2:1 (1:0) dosego golov je bilo še več:
Rudar je v nedeljo 2. junija na vem delu za Svobodo, v drugem pa tivno. 

domačem igrišču osvojil spet dve za Rudarja..
točki. V tekmovanju za prvaka Na Rudarjevi strani je v obram- LESTVICA
Ljubljanske nogometne podzveze je bi dobro čistil najstarejši in po- Rudar 3 2 0
igral s Svobodo iz Ljubljane. V žrtvovailni igralec Lavrih, ki mu je Poštar 3 11
Ljubljani pa je Poštar premagal pomagal sigurni Svete. Tu je bil Svoboda

i .n llflnpdpn «a TSTa-nnA f»v

Rudar : Ljubljana B 5: 5

Domžale z 1:6. Zanimivi in važni uspešen še Mitrovič. Napad trojice Domžale 
tekmi bosta v nedeljo v Kočevju 
s Poštarjem in naslednjo nedeljo z 
Domžalami.

Prvi del igre je pripadal bolj go
stom, kot domačemu moštvu, ki 
so z lepim podajanjem prehajali v 
Rudarjev obrambni prostor. Toda 
pred golom niso bili učinkoviti, dru
gače bi bil rezultat tekme bolj te
sen. Rudarji so igrali ostro in v 
6. min. je bil Sever odstranjen z
igrišča zaradi grobe igre. Prodori precej takega, česar v Kočevju 
domačih so bili nevarni in v 17. 
min. je Planinc po lepi kombina
ciji Planinc—Taslaman, dosegel 
gdl za domače. Pred koncem prve^ 
ga polčasa in v drugem polčasu pa 
so zaigrali rudarji bolj ofenzivno.
Tedaj je Taslaman v 72. min, z

odlikoval srednji krilec. Sodnik izpite na motornih vozilih. Izpite so 
v pr- Kučan iz Ljubljane je sodil objek- opravljali v Kočevju. Od skupnega 

tlvT,n števila je uspešno opravilo izpit 39
kandidatov, ostali bedo morali 
opravljati izpite ponovno. Med ti
stimi, ki so napravili izpite, so tudi 
štirje, ki so opravili izpit z odlič
nim uspehom in sicer: Stane Rem-

6:5
4:4
5:5
4:5

KULTURNA PRIREDITEV V 
PONIKVAH

šolska mladina iz Ponikev bo 9.

Prebivalci Livolda si prizadeva
jo, da bi imelj prosvetni dom. V 
domu bi imeli prostor za razne pri-

žgar, zaposlen v Kemični tovarni junija priredila kulturni program, reditve, sestanke in podobno. Ker 
Kočevje, Milan Gornik, vajenec v 
podjetju »Avto« Kočevje, dr. Oskar 
Koštal, zdravnik iz Ribnice in Sta
ne Poljanšek, advokat iz Kočevja.

Pred tem je 28. maja opravljalo

Kulturna prireditev je bila v načr
tu za 25. maj, vendar je bila za
radi dežja preložena na 9. junij. Pri
reditev je posvečena Dnevu mlado
sti in zaključku šolskega leta 
1956-57.

Program bo obsegal: proste va-

V minulem tednu se je Rudar Ob koncu drugega polčasa so Ljub- „ _ ____
pomeril z enajsterico »Ljubljana« ljančani precej popustili in domači izpite za razna motoma voizila raz-
B. Na igrišču pri šeškovem domu so prešli v vodstvo s 5:4, a na nih kategorij 45 kandidatov,
je odigral prvo nogometno tekmo koncu so gostje izenačili. V tem Uspešno je opravilo izpit 22 kandi- Je> fokloml nastop »Ob bistrem po- 
za pokal maršala _ Tita. Povratna delu Mitrovič ni uspel z 11-metrov- datov, 23 pa jih je padlo. Pravico toku«, recitacije in petje,
tekma ibo v Ljubljani. ko, kmalu nato pa je Sever iz do ponovnega opravljanja izpitov "

V tej tekmi so pokazali gostje 11 metrov lepo poslal žogo v zgor- imajo čez en mesec.
mi- nji kot. Proti koncu meseca junija, ver

am« vajeni gledati: lepe kombina- Sodnik Goli je sodil zelo dobro, jetno 25. junija, bodo v Kočevju 
cije, obvladovanje žoge in uspešne prav tako tudi stranski sodnik Ma- spet opravljali izpite motor"sti vseh 
—-i--~ od Ljubljane se je treba ver. j. m. kategorij.

Po sporedu bo ljudska zabava. 
Igral bo »šentjurski kvartet« iz

bi za gradnjo novega doma imeli 
premalo sredstev, bodo za prosvet
ni dom preuredili zgradbo, kjer je 
bila kovačnica. Ker bo tudi ta 
gradnja precej draga, naprošajo 
prebivalci ObLO Kočevje in pod
jetja, da pomagajo prebivalcem Li
volda z denarnimi sredstvi. J.

KUD LIVOLD
Kulturno umetniško društvo v

prodore.
učiti, kako se podaja in igra preko 
kril. Rudarji so igrali kot navadno 
— preprosto in 'borbeno. Slaba 
obramba obeh moštev je dovolila

močnim strelom potresel mrežo go- kar 10 uspešnih zadetkov v mrežo 
stov. Taslaman je bil nevaren že Od domačih je dal dva gola Sever 
nekajkrat v prostih strelih. V 55. in tri Planinc. Ljubljana ni imela 
min. je bil poškodovan vratar Svo- učinkovitih strelcev, drugače bi bil 
bode, ki igre ni nadaljeval. Ob kon- rezultat bolj kritičen, ker je bil 
eu so rudarji prešli v obrambo, kar Križman v Rudarjevih vratih zelo 
so gostje izkoristili in predzadnjo nesiguren. Prvi polčas so bili gost 
minuto dosegli gol. Priložnosti za je uspešnejši in v

Odbojkaši v Slovenski ligi?
Odbojkaši Partizana so slavili v 

nedeljo 2. junija tretjo zmago v 
Ljubljanski conski 'ligi. Doslej so 
premagali Ježico (Ljubljana), Gra- 
fičarja (Ljubljana) in Mladost iz 
Kranja. Izgubili pa ao s Kamnikom 

vodstvu s°3:2. S tremi zmagami in enim pora
zom so trenutno drugi v Ljubljan-

Dan mladosti v Loškem potoku
Pionirska organizacija v Loškem no pripravljeno sobo z vsemi do- 

potoku se je skrbno pripravila na brotami. Predsednik šolskega odbo- 
Dan mladosti. Z veseljem so spre-

polncma nadigrala Partizanovo eki
po in srečanje brez večjih težav 
odločila v svojo korist.

Prvo razburljivejšo borbo je imel 
Partizan preteklo nedeljo v Kranju. 
Po prvem setu, M so ga domačini 
odločili v svojo korist, se je Par
tizanova ekipa zbrala in z uspeš-

šentjurja. Cisi dobiček pa je name- Livoldu ima razne sekcije. Med 
njen za dograditev stranskega de- drugim imajo tudi šahovsko sekci- 
la Kulturnega doma. jo,. ki šteje dvajset članov, šahov-

Program prireditev bosta vodila ska sekcija je organizirala simul- 
šolski upravitelj v Ponikvah Ivan tanko, ki je pokazala precejšnje 
Širaj in žena Lojzka, učiteljica. Oba znanje livoldskih šahistov. Šahiste 
zaslužita vso pohvalo za trud pri vodi Jordan Anton z Livolda. Prav 
kulturnem izobraževanju v tem bi bilo, da bi se za delo šahistov 
kraju. v Livoldu zanimalo tudi šahovsko

društvo iz Kočevja in jim nudilo 
pomoč. J.

ski' conski ligi.^ S jto Uvrstitvijo nimi akcijami zmagala v drugem

KULTURNI DOM V PONIKVAH
Delo pri Kulturnem domu v Po

nikvah lepo napreduje. Pred krat
kim so napravili ostrešje stranske
ga dela doma. Za gradnjo doma je 
bilo treba vložiti precej truda. Po
sebna zahvala gre gradbenemu od- „ ^can uroan je na sejmu v 
boru in predsedniku tega odbora ncltam avstrljskeim mestecu kar

URBAN NI MARAL JUHE, 
PA ... ,

Ribničan Urban je

jeli vest o novem praznovanju 
rojstnega dne tovariša Tita. Dija
ki posameznih razredov pa so pri
pravili lep program, že 19. maja 
je v počastitev tega dne odšla I. 
skupina 50 pionirjev na izlet Reka 
—Postojnska jama—Cerknica in

ra jim je čestital in se z njimi dalj 
časa razgovarjal.

Vsi pionirji so si potem v šoli 
ogledali pionirski sejem, 5 stojnic 
pa jim je nudilo vse, kar so po
želeli. Za dekoracijo so služile raz
ne živali, ker je bil kotiček živali 
lepo urejen. Dečki so prišli na svoj

Dazaj. Ostali pionirji pa bodo šli v račun. Streljali so s puško In dve- 
Koper, Piran

imlajo velike možnosti, da v nadalj
njem tekmovanju in sicer v jesen
skem delu prvenstva osvojijo prvo 
mesto in se tako plasirajo v Slo
vensko ligo.

Start naših odbojkašev je bil v 
letošnjem letu zelo uspešen. Prvo 
tekmo so na domačem igrišču z 
Ježico (Ljubljana) z lahkoto odlo
čili v svojo korist. Ista slika se je 
ponovila naslednjo nedeljo proti 
Grafičarju (Ljubljana) v Ljubljani.

Kazalo je že, da ‘bo Partizan na-

setu. Z istim načinom igre je do
bila tudi tretji set. Četrti set je bil 
najbolj razburljiv, saj so domačini 
vodili že z 12:10, vendar je požrt
vovalnost in borbenost naših igral
cev le odločila v našo 'korist.

tov. Alojzu Zgoncu.
PROSVETNI DOM V LIVOLDU

Livold je v bližini Kočevja. Vas 
leži ob glavni cesti, ki vodi proti 
Črnomlju, na križišču pa se cesta 
odcepi za Reko. Iz Livolda do Ko- 

Pred zadnjo tekmo pomladanske- čevja je 4 km. V poletnem času mu ni preostalo drugega, kot da
ga dela prvenstva s Partizanom In je iz Kočevja do Livolda prijeten *-------- - ”
Žirovnico lahko z optimizmom pri- sprehod po stezi ali pa pod gozdovi 
čakujemo zmago naših igralcev. Parge.

naglo prodal svojo suho robo. Nje
gova pet ga je potem, kajpak, naj
prej vodila v gostilno. Tu so mu 
za začetek ponudili juho, pa jo je 
zavrnil: »Nak, žiipe pa ne maram, 
-tu je sama voda!« Nazadnje se je 
po dolgi lakoti tako najedel, da

70 telovadcev iz Sodražiceitd., manjši pa po ma pištolama. Res je bil ta dan d^jev®1 in nizal zmago za zmago
Kočevskem, da si ogledajo marši- njihov. Za najmlajše cicibančke pa ?? ,mu je. zatok™1?- Na zadnji seji TVD Partizana so se bodo verietno udeležili tudi ko Sal°- se 3e tuldi zdai zgodilo, c
^zanimivega in da spoznajo svoj -*W> SSSSb,St Ekipa £- Usarji in strelci z zračno puško.

25. maja je bila večja proslava, višjih razredov, vsem sodelujočim 
izvajali so jio sami pionirji. Naj- na proslavi, šolskemu odboru, po- 
milajši pa so bili ma svečan način sebno pa upraviteljici in ostalim

Kamnika II je na spolzkem igrišču 
in v dežju z dobro prstno igro po-

sprejeti v pionirsko organizacijo, učiteljicam, ki so vložili toliko do- 
Sprejemali so kape, rutke, značke bre volje v delo in ki so dane na
to legitimacije. Bilo je .tako pri
srčno na sprejemu, da so marsiko
mu pritekle solze. Po končani pro
panu pa je sledilo presenečenje za 
-sprejete pionirje, ki so imeli skrb-

loge častno izvršili. Take priredit
ve v tako .velikem obsegu še ni 
bilo v Loškem potoku, zato si jo je 
ogledalo tudi mnogo odraslih, ki jim 
je .mladi rod v ponos.

PRVENSTVENA KOŠAR
KAŠKA TEKMA

Novo mesto : Partizan bo v ne
deljo ob 9. uri na igrišču v Gaju 
s predtekmo mladinskih moštev ob 
8. uri.

ležbi telovadcev Partizana Sodra- Na seji so razpravljali itudi o ure- 
žica, na mladinskem festivalu v ditvi igrišča za odbojko. V krat- 
Ljubljam, ki bo 27., 28. in 29. ju- kem se bodo pomerili odbojkaši iz 
nija. Sklenili so, da se bo festivala ~ " 
udeležilo 70 telovadcev, in sicer 
pionirji in pionirke, mladinci in 
mladinke. Sodraški telovadci bodo 
sodelovali tudi na zletu partizan
skih društev v Ribnici, Tega zleta

se v tej gostilni še naspi. V sdbi, 
ki so mu j,o dodelili, se je skoba
cal v posteljo in zadremal.

Prav tedaj je v eni sosednjih 
sob zbolel neki gost, ki je 'klical 
zdravnika. In kot se pri učenih 
ljudeh rado pripeti, da kaj zame
šajo, se je tudi zdaj zgodilo, da je

pri
šel v Ribničanovo sobo. Začel je 
za ramo stresati Urbana, Iti mu je 
v domačem narečju zarenčal, naj

Sodražice z odbojkaši iz Gore. Go- ®a„ vmin1. Zdravnik pa, me-
varili so tudi o kolesarskem odseku 
v okviru društva ter o šahovski 
sekciji oziroma ustanovitvi te sek
cije. k. O

O B ] A V E
Športne

KINO
JADRAN, Kočevje: 7. in 8. junija 

ruski barvni film »Nesmrtna lju
bezen«, 12. in 13. junija italijan
ski film »Dekleta iz Sanferjana« 
in ameriški barvni film »štirje 
jezdeci«; od 14. do 16. junija ita- 
lijansko-francoski barvni film 
»Scampolo«.

SVOBODA Rudnik: 8. in 9. junija 
amer. barvni film '»Vzhodno od 
raja«; 15. in 16. junija poljski 
film »Frederic Chopin«.

OSILNICA: 9. junija ameriški
barvni film »Dolina nasilja«; 16.
žena« aVStr" fllm >>Jaz ™ moja

SODRAŽICA: 8. in 9. junija angl 
film »Hobson v škripcih«; 15. in 
16. junija belg. film »Banket ti
hotapcev«.

LOŠKI POTOK: 8. in 9. junija 
madž. film »še živijo«; 15. in 16. 
junija angl. film »Dr. v hiši«.

KOČEVSKA REKA: 8. in 9. ju
nija amer. film »Titanik«; 12. 
junija francoski film »Tereza Ra- 
ken«; 15. n 16. junija ameriški 
barvni film »Zakon je močnejši«.

VELIKE LAŠČE: 8. in 9. junija

ZAHVALA
Vsem, ki ste darovali vence in 

ki ste spremljali našo ljubo mamo 
na zadnji peti, se zahvaljujemo. 

Družine: Štrumbelj, Turk 
in Rustja

PRODAM
šivalni stroj znamke '»Pfaff«, po- 
grazljiv in dobro ohranjen. Cena 
ugodna. Ugled in cena se poizve v

angl. film »Melba«; 15. in 16. 
junija amer. film »Slika Doriana 
Gray a«.

RIBNICA: 8. in 9. junija amer. 
film »Prelomnica«; 15. in 16. ju
nija mehiški film »Trije pusto
lovci«.

PREDGRAD: 15. in 16. junija 
francoski film »Pariz poje«.

DOBREPOLJE: 8. in 9. junija 
amer. film »Pečat preteklosti«;
15. in 16. junija amer. barvni trgovini KZ Dolenja vas. 
film »Ljubimec New Orleansa«.

POTUJOČI KINO KOČEVJE: 8. 
junija ob 20. uri v Jurjeviči ita
lijanski film »Čudež v Milanu«, 
isti film bodo predvajal) 9. ju
nija ob 14. uri v Koprivniku, 9. 
junija ob 17. uri v Možlju, 9. 
junija ob 20. uri v Dolgi vasi, 10. 
junija ob 20. uri v Banja loki,
11. junija ob 20. uri v štalcar- 
jih, 12. junija ob 20. uri v Sta
ri cerkvi in 13. junija v Grča
ricah.

PRODAM
Prodam zazidljivo parcelo v 

Mestnem logu. Vprašati Furdi Fa
ni ,poslovodkinjo v trgovini »Zele
njava«, Kočevje.

Na jadralnem prvenstvu Poljske 
se je Jugoslovan Rajn uvrstil na 
deseto msto, državni prvak Komac

SPORED ŠPORTNIH PRIREDI
TEV PARTIZANA NA DAN 9.

JUNIJA 1957
Ob 8. uri — mladinska košar

kaška tekma.
Ob 9. uri — prvenstvena košar

kaška tekma Novo mesto : Par
tizan.

Ob 10. uri — prvenstvena tek
ma v odbojki Žirovnica : Partizan.

Ob 13. uri — atletski dvoboj.
Ob 17. uri — nogometna tekma.

neč, da se mu blede, je poklical 
še svojega pomočnika in četudi je 
Urban z vsemi štirimi mlatil okrog 
sebe, sta 'ga preiskala in ugotovila, 
da ima »bolnik« nabasan trebuh. 
Zdravnik se je (hitro znašel in de- 
jall pomočniku po nemško: »Klisti- 
rati bo treba-.« In čeprav se je 
Urban še tako otepal, je zdravnik 
opravil svoje.

Ko se je Urban vrnil, so ga ro
jaki spraševali, 'kako je bilo kaj 
zdoma. On pa jim je odgovarjal: 
»O, kar dobro se predaja naša 

v rokoborbi prostega sti- romba. Samu tu vam pa rjačem
'ifl"7nn-i   1 • v -- ...

novice
je bil 28., Stefanovič pa 34. šest
najst pilotov je doseglo hitrost 90 
km na uro. Zmagal je Poljak Wi- 
tek.

Dvoboj
la med Partizanom in švedskim č’ vam dajo žtipo jajst, *jo kar po- 
klubom Arbog v Beogradu se je srebajte, drgač vam jo bodo pa

za-d’ nuotr’ ulil’, kučr so jo mjan!«končal neodločeno s 4:4.

Usoda ljudi v kočevski občini
»LE SP A VAJ MIRNO, LJUBČEK 
NEŽNI, KI DNI LE ŠTEJEŠ, NE 

ŠE LET ...«
Kot razprede pajek svoje mreže, 

razpreda človekova usoda svoje ni
ti. Vse človekovo delovanje in sno
vanje je v njenih rokah. Kelt čol
niček na tkalskem stroju je člo
vek -— usoda pa ga premetava sem 
ter tja. Koliko lepih načrtov nam 

Sič odhajal na Dunaj študirat, mu drogo. V veliki trgovski hiši sta podre, koliko novih vprašanj nam

Sta Smeh la dabta ovi ja
anekdote

Ko je kasnejši profesor Albert je skleda razbila in je hotel kupiti

OBVESTILA

je mati dejala:
»Dragi sin, v kovček sem ti da

la tudi mašno knjižico. Kadar ti 
bo zelo hudo, jo vzemi in pojdi v 
cerkev.«

»Bom, bom, mati!«
Ob koncu šolskega leta se vrne 

študent domov.
»No, kako je ibilo?« 

mati.
»Oh, mati, hudo, hudo! Včasih 

sem bil tako lačen, da bi jo naj
raje pobrisal v Ljubljano.«

»Ne bi

hodila s prodajalcem po vseh od
delkih in nadstropjih, toda Voranc 
je zavračal vse ponujene sklede. 
Kar zagleda na polici velikansko 
skledo in reče:

»E, tale bo prava!«
Prodajalec pa se opraviči: 
»Oprostite, mislil sem, da želite 

ga vpraša skledo samo za eno osebo!«

Psihiater dr. Bogomir Magajna 
sedi v veseli družbi. Pravkar se je

Ali jim bo usoda, ki jih je zdru
žila, tudi še v nadalje naklonjena? 
— Kdo ve? — Iz vsega srca jim 
to želimo!

»GLOBOKO POD ZEMLJO..., 
KJER šum sveta se več ne 
SLIŠI, TI TRUDNO TRUPLO 

SPALO BO...«
Smrt je v letu 1956 prebivalcem 

kočevske občine še nekako priza
našala. Pokosila je le 114 ljudi, in 
sicer 57 moških in 57 žensk. V ob
močju matičnega okoliša Kočevja 
je umrlo v letu 1956 skupaj 63 
ljudi — 35 moških in 28 žensk — 
v Osilnici 5 moških in 9 žensk v

rekla,« pravi mati, »goi- seznanil s privlačno črnolasko Ve- ških in 7 žensk, skupaj 202 mo

stovi — dobro ali slabo — kdo ve, 
kaj prinese ...

Pa poglejmo kako je v letu 1956 
gospodarila usoda v kočevski ob
čini ...

Rojenice so bile tudi v letu 1956 .........
radodarne —• kar 397 novorojene- Kocevski Reki 6 moških in 7 žensk, 
kom so prerokovale usodo ...

V iletu 1956 je bilo rojenih v 
Kočevju in okolici 159 moških in 
163 žensk. V Kočevski Reki 20 
moških in 10 žensk, v Vasi 15 mo
ških in 15 žensk, v Osilnici 8 mo-

KOČEVJE
Poročila sta se: Svoljšek Franc, 

osebni upokojenec iz Kočevja, 
Ljubljanska c. 31 (60 let) in Ko
vačič, roj. štajdohar Marija, go
spodinja iz Kočevja, Ljubljanska c. vasi 33

let) in Bambič Vida, kmetovalka 
iz Hriba 90 (22 let).

Srečnima zakoncema čestitamo! 
Rodila je šega Milka, blagajni-

dinar, ki sem ti ga dala v mašno ro. Ker ni dobro razumel, kako ji 
knjižico, je se zmeraj notri.« je ime, je vprašal še enkrat. Prija-

tel j kipar je ponovil:
_ . »Vera. Lepo ime. Kako že pra-
Profesor Janez Plečnik je na vijo? Da, saj res: vera, upanje in

ška in 195 žensk.

v Vasi 11 moških in 13 žensk.
Od 1. januarja 1957 do 1. maja 

1957 je v matičnem okolišu Ko
čevje umrlo 18 prebivalcev in si
cer: 12 moških in 6 žensk, v Ko
čevski Reki 2 moška in 1 ženska, 
v Vasi 3 moški in 3 ženske. V 
Osilnici ni bilo smrtnih slučajev.

čarka kmetijske zadruge iz šegove ljubljanski medicinski fakulteti ta- ljubezen...

31 (47 let).
Srečnima zakoncema čestitamo!
Rodila je Perger Anica, gospo

dinja iz željn 25 — deklico Bojano.
Srečni mamici čestitamo!
Umrla je štrumbelj roj. Turk 

Antonija, upokojenka iz Kočevja, 
Roška c. 8, stara 67 let.

OSILNICA
Poročila sta se: Svoljšak Franc, 

Mg pomočnik iz Sedalcev 9 (24 
e ) in Klepec Anica, .blagajničar

ka iz Bezgovice 8 (21 let).
Srečnima zakoncema čestitamo!

Srečni
deklico Majdo, 

mamici čestitamo!
»Upanje tebi, ljubezen meni,« za

ključi Magajna.
kole navduševal svoje študente za 
zakon:

»Fantje, z zakonom je tako: mi- 
PREDGRAD šiite si, da imate pred salbo veliko

Rodili sta: Kobal Ivana, gospodi- vrečo, polno kač. Vse so gadje, sa
nja iz Starega trga 15 — deklico mo ena med njimi je belouška, če 
Savico in Kastelic Marija, kmeto- sežeš v vrečo in imaš veliko sre- javni delavec je rad vsem ustregel, 
valka iz Gornje Podgore 3   deč- 6°, —■ veliko, veliko srečo, — zgra- Ko si je tako spet naložil novo

1957 je v Kočevju in okolici bilo 
rojenih 43 moških in 39 žensk. V 
Kočevski Reki 6 moških in 5 
žensk, v Vasi 3 moški in 2 ženski, 
v Osilnici 1 moški. Skupaj od 1. 
januarja 1957 do 1. maja 1957 — 
53 moških in 46 žensk.

* Tem novim zemljanom želimo, da
Ivanu Regentu so nalagali funk- bi jim bila usoda prijazna vse živ- 

cijo za funkcijo. Žilavi in agilni ljenje.

Od 1. januarja 1957 do 1. maja Skupaj je umrlo od 1. januarja

ka Jožeta. 
Srečnima mamicama čestitamo!

biš belouško. Pa še ta je kača!«

KOSTEL
^Rodili sta: Glad Marija,, gospo- let in Skopec Miha, osebni upoko- nil: »Ne, mesar bo ostal, le teleta 
in Ožnni- t - 7 ' de«ka Matija jenec iz Dule, star 75 det. naj gredo ven!«
KužliTT J°zefa- gospodinja iz 

~ he«-ko Vesno.
Twi1™3' mamicama čestitamo!

VELIKE LAŠČE
Rodila je Tekavec Marija, kme

tovalka iz Javorjev — deklico 
Marto.

Srečni mamici čestitamo!
Umrla sta Zakrajšek Marija, 

kmetovalka iz Boštetja, stara 83
■dinja iz

Pucelj Ivan, politik in pisatelj, 
je bil na političnih shodih silno pri
seben. Ko so ga (po poklicu je bil 
prej mesar) na shodu v ljubljan
skem Mestnem domu hoteli njego
vi nasprotniki onemogočiti z med
klici »Mesar ven!«, jim je brž vr-

dolžnost, mu je prijatelj dejal: 
»Ivan, spet imaš funkcijo več!« 
»Kaj hočem, ko pa ne morem 

reči — ne!« je odvrnil Regent.
Prijatelj ga je pomilovalno gle

dal, Regent pa je pripomnil:
»Veš, dragi moj, vsa sreča je v 

tem, da sem se rodil kot fant. Kaj 
hi šele bilo, če bi se rodil kot 
dekle!«

»TREPEČE TI VENEC POROČ
NI V LASEH...«

V 52. že kar tradicionalnih dne-

1957 do 1. maja 1957 — 17 __
ških in 10 žensk.

Z rojstvi in smrtmi ter preselit
vijo je usoda precej spremenila 
število kočevskega prebivalstva. 
31. decembra 1956 je bilo v kočev
ski občini 13.816 prebivalcev in si
cer: 6586 moških in 7230 žensk.

1. maja 1957 pa je bilo skupino 
število 13.948 prebivalcev in sicer: 
6671 moških in 7277 žensk.

Ah je ironična igračka in muha 
usode ali sreča, da je v bilanci od 
1. januarja 1957 do 1. maja 1957

vih — sobotah, je usoda privedla prirastka 85 moških in le 47 žensk 
v poročne dvorane v območju obči- — medtem ko pri vseh ostalih šte-

Matija, otrok' iz

DEŽURNE TRGOVINE
Dežurno službo imajo: v soboto 

8. junija od 8. do 12. in od 15. do

ne Kočevje 131 parov novoporočen- 
cev. Eni so prišli 'bahavo, na le
po okrašenih zapravljivčkih s har
moniko, drugi v elegantnih avto
mobilih, spet tretji tiho in skram- ____________
no peš, j— vsi pa z istim ciljem 
— združiti se v skupno življenje Uredništvo in 
in ustvariti družinico.

V kočevski poročni dvorani je

vilkah prevladujejo ženske — bo 
pokazal čas od 1. maja 1957 do 
konca leta 1957.

I. Z.

ure.

IZ Malega loga 20 (24

uprava v Kočevju, 
Ljubljanska cesta 14a. Telet. 3-8».

RIBN1C 8 od g. do 12. in od 15. do sklenilo zakonsko zvezo v letu 1956 Tek' račun P11 podružnici NB Ko-
Rodili sta: Peterim Ana, gospo- Znani pisatelj Prežihov Voranc 18. ure v Kočevju trgovina »Hrana« kar 106 parov, v Kočevski Reki 13, ^evje št. 617-T-388. — Letna na*

deklico Lud- si je privoščil velikanske množine Kočevje, v Ribnici pa Trgovina z v Vasi 2 in v Osilnici 10. ’ ročnina mufa 400 din polletna 200
gospodinja solat. Zato je nosil v svojem na- mešanin'i blagom Ribnica. Od 1. januarja 1957 do 1. maja ^ Je plae]jlva ^ .

'F57 10 17 iVrtnourcTri Airzvwi- J t* J U4 J* ““ 1UV

800

dinja iz Slaitnika 21 
viko in Kljun Marija,
iz Sajevca 15 — deklico Nado. hrbtniku veliko skledo, da si je V soboto 15. junija ob istem ča- 1957 je v kočevski poročni dvora-

Srečnima mamicama čestitamo! Lahko kadar koli sam pripravil svo- su v Kočevju trgovina »Oskrba« ni sklenilo zakonsko zvezo 43 pa- zemstvo 800 ^ Poštnina plačana
Umrl je Gornik Franc, preužit- jo priljubljeno jed. Kočevje, v Ribnici pa trgovina rov, v Kočevski Reki 2, v Vasi v gotovini. Rokopisi ae ne vračajo,

kar iz Jurjeviče 42, star 80 let. Na potovanju po Franciji se mu »živila« Ribnica. 2 in v Osilnici 1, skupaj 48. TL*a tiskarna »Ur5ka< Kočarja



Stran 4 »NOVICE«, dne 8. junija 1957 Štev. 24

Iz naših krajev Ali se bodo motorna kolesa pocenila?
NAM PIŠEJO

Avtobus tudi v Globel
V Novicah beremo članke iz raz- liko stala, pa tudi ljudje vseh treh 

nih krajev. Naj bo enkrat tudi iz prizadetih vasi so pripravljeni po- 
naše vasi v listu nekaj vesti. maigatl s prostovoljnim delom.

Vas Globel leži v globoki kotlini Slišali smo, da so o tej stvari 
in nosi upravičeno to ime. Prebival- razpravljali tudi na seji Sveta za 
ci Globela se večinoma bavijo z komunalne zadeve pri ObLO S-o-

POVRNILI SO MU ŠKODO

Tudi po naših cestah vidiš vedno 
več motornih vozil. Čeprav so mo
toma vozila razmeroma še' draga 
in mnogim nedostopna (po finanč
ni plati), si kljub temu motoriza
cija vedno -bolj utira pot tudi v 
naše kraje.

Nakup motornega kolesa ali dru-

izdelavo suhe robe, nekateri pa so 
našli zaposlitev v podjetju »Galan
terija« Sodražica.

V naši vasi je orna zemlja pre
malo rodovitna., da bi preživljala 36 
družin, pa tudi premalo je imamo. 
Precej je tudi puste zemlje im 
gmajne.

Ljudje iz Globeli smo precej od
daljeni od železnice. Avtobus, ki 
■vozi iz Loškega potoka po cesti nad 
našo vasjo, pa gre naravnost v So
dražico. Vaščani iz naše in iz so
sednjih vasi moramo hoditi na av
tobus v oddaljeno Sodražico. Vas 
Podklanec je oddaljena od Sodra
žice celo 7 km.

Prebivalca vasi Globel, Podkla
nec in žimarice želimo, da bi vozil 
avtobus tudi skozi naše vasi. Pod 
Vagovko na cesti Loški potok—So
dražica je že narejena vezalna pot

dražica. Zadeva naj se pospeši, 
je želja vseh prizadetih.

Vaščan

Umrl
30. maja je preminul v starosti 

80 let daleč okrog znani Pezinov 
oče iz Kota, ki je nazadnje stano
val v Jurjeviči. Po poklicu je ibil 
kmet in rešetar. Rešetaril je po

Jakobu Lavriču iz Črnega poto
ka je Uprava gojitvenih lovišč LRS 
Ljubljana povrnila vso škodo, ki so
mu jo letošnjo pomlad prizadejali gega motornega vozila terja pre- 
divji prašiči. cejšnje denarne Izdatke. Zato nas

Divji prašiči delajo kmetovalcem zanima, kdaj se bodo motoma vo
se vedno škodo. Sedaj so se spra- z^a pocenila.
vili nad krompir. Lovcem svetuje- V naši državi imamo že več to
rno, da napravijo pogon na divje vam, ki izdelujejo motoma kolesa, 
»ščetince«. Em od teh je tudi nova tovarna v

Vogošcu pri Sarajevu. Upamo, da 
„ — „ v bo nova proizvodnja v VogošcuI© Pezinov cce omajala stabilnost cen Tomosovih
1 motorjev. To je zelo verjetno, kaj-

Na mrtvaškem odru ga je obi- ti ponudba bo nedvomno precej 
skalo veliko število ljudi, znancev okrepljena- Tudi ima tovarna »Ti- 
in prijateljev cd blizu in daleč. Na to« v Vogošcu dokajšnje možnosti, 
grobu so mu pevci iz Kota zapeli da- -konkurira sedanjim cenam mo- 
pesem v zadnje eilovo. Ostal bo torjev na našem tržišču, če ža

bi v inozemstvu s-tal 1 -dolar — 600 
dinarjev, potem se. nam odpre ob 
pregledu dolarskih cen NSU mo
torjev dokaj obetajoča perspektiva 
za vse nas kot kupce, ki bi želeli 
ibiti motorizirani.

Dolarska cena- novega (NSU) 
mopeda, ki ga bodo izdelovali v 
Vogošcu in ki se ibo pojavil na na
šem tržišču, bo 89 dolarjev, kar 
znaša v našem denarju 53.400 din. 
Če se spomnimo na to, da plačuje
mo sedaj moped po 135.000 din in 
da bo cena novega, nekoliko »sfri- 
ziranega« mopeda, ki bo v kratkem 
prišel ne; trg iz Tomosove -tovarne 
v lepi športni izdelavi, znašala 
155.000 din, petem sl na tem pod
ročju široke potrošnje lahko obe

tamo premik zgolj v korist potroš
nika, če bi kupili NSU moped (mo
ped, ki ga bodo izdelovali v Vo
gošcu). V zagovor te trditve nam 
lahko služi tudi dejstvo, da si je 
doslej -prvo povpraševanje že — 
vs>aj nekoliko —- skrhalo zobe. Ce
na -»kotača«, kakršnega bodo izde
lovali v Vogošcu, znaša 283 do
larjev, motorja 125 ccm pa 390 do
larjev. Te cene so preračunane v 
dinarje za precej desettisočakov 
nižje od dosedanjih.

živimo torej v lepi nadi, da bomo 
tudi mi, ki še nimamo motornih 
-koles, -kmalu imeli možnost do na
kupa po primernih cenah. Do ta
krat pa bomo pešačili ali pa kole
sarili.

Avstriji in je bil vedno ponosen na med ljudmi v živem in nepozabnem upamo našim bralcem to, da tudi
svojo domovino, na Ribniško dolino 
in na stoletno tradicijo ribniškega 
življa. Pezinov oče je -bil vesele na
rave, prija-zen in šegav.

Pokojni Pezinov oče Ima precej 
zaslug za razvoj gasilstva v Jurje
viči. Bil je. -ustanovni član prosto
voljnega gasilskega društva Jurje
viča od leta 1909. Pri društvu je

spominu, še posebno pa se ga bo
do spominjali jurjevski gasilci.

Niaj mu bo lahka domača zem
ljica, ki jo je nadvse ljubil.

tovarna »Tomos« misli na zniža
ne cene, saj sklepa koprodukcijske 
pogodbe z našimi tovarnami le na 
tej osnovi, da plača za izdelek, ki

flOVICE
Zvočniki kalijo mir

preko Globeli na državno cesto So- bil dolga leta zastavonoša. Bil je
' delaven gasilec vse dotlej, dokler 

mu je zdravje n starost to dopušča
lo. Ko je PGD Jurjeviča praznovalo 
30-ietmioo obstoja, je bil Pezinov 
oče odlikovan z zlato kolajno, ob 
40-letnici pa s palmovo vejico.

dražica—Nova vas. Vezalno pot, 
dolgo kakih 1800 m, bi bilo treba 
le razširiti in usposobiti za avto
mobilski promet. Ta dela ne bi to-

RIBNICA
Pravijo, da bi -bilo dobro, če bi 

ribniška občina nudila nekoliko več 
sredstev za kulturo in manj za va
ška pota.

Ribniški Zadružni, dom se men
da ni gradil samo za trgovine in 
skladišča, zato naj tudi kulturno

Na stavbi ObLO se navadno že šemu krogu. ,Danes ima že skoro 
ob šestih zjutraj oglasi zvočnik in vsaka družina radio in če si kdo 
zjvoki glasbe se razlegajo tudi vse zaželi glasbe, poročil ali kaj dru-
popoldne tja do večera. Znano je, 
da ne začno vsi ljudje svojega de
lovnega dne že o;b Stotih in mnogo 
jih je, ki gredo na delo šele ob 
osmih. Zdi se mi, da občina res

gega, lahko vključi po svoji volji mri je podal daljše -poročilo o delu
sindikalne podružnice. Iz poročila 
je razvidno, da odbor sindikalne

oz. želji svoj radijski sprejemnik; 
za tiste, ki pa radia nimaj-O1 in si 
žele radijskih oddaj, pa naj bi 
množične organizacije uredile po

lled drugo svetovno vojno je oče te kompetence, da z bučnimi sebno sobico, iki hi bila obenem lah- namo pomcč za svojega bolnega
Pezin aktivno -pomagal partizanski 
vojski. Zbiral j-e hrano in jo tudi 
dovažal do partizanov. Med parti
zanskimi borci je bil zelo priljub- 
lj,eni saj je bil vedno -vesel in še
gav. Za delo, ki ga je opravil v ča
su NOV, jie prejel odlikovanje —

V tej sinikailni podružnici so čla
ni iz štirih delovnih kolektivov, za
to je delo težje kakor drugje, kjer 
imajo kolektivi svoje sindikalne po
družnice.

Na sestanku so razpravljali -tudi 
o težavah, ki jih ima podjetje 
Mestni vodovod s prostori. Delovni 
prostori so neprimerni, delavnica je 

podružnice dobro dela. Sindikalna premajhna. Radi bi zgradili novo 
podružnica je tudi prispevala de- delavnico, pa nimajo na razpolago

potrebnih sredstev.

SESTANEK ZK PRI VODOVODU
Pred kratkim je imel aktiv Zve

ze komunistov Mestnega vodovoda 
Kočevje sestanek. Predsednik sin
dikalne podružnice obrtnih delav
cev Mestnega -vodovoda Karel Pre-

zvoki iz zvočnika zbudi vse tiste ko tudi čitalnica, 
stanovalce bližnje okolice, Iki so 
morda delali pozno v noč samo za
to, ker -popoldne prav zaradi hre- 
ščanja zvočnika niso mogli. Tu so 
mišljeni predvsem umski delavci, 
ki delajo mnogokrat tudi popoldne

Prizadeti člana.

Naša pesem v Makedoniji
Skoraj v vsaki številki »Novic«

prosvetno delo najde tu svoj ko- medaljo zasluge za narod ni. stop- ^ zato niso razpoloženi, da beremo pozdrave kočevskih fantov,
A 1 V _ r 1 • 1 v* • _ ____V tt vin rrvviK flr-vnotiček. nje.

šžattiminoSli iz zn tin o iti in tehnike.

Tu, -kjer služimo mi vojaški rok, 
je precej slovenskih fantov. Več- 

med" delom" poslušah^dhlgirano ki služijo -vojaški rok v raznih kra- krat se zberemo in zapojemo kakš-

lajfte nfS' ŽJKtaffl ne ^ todi "to "iz KZInJvegtodlo^, da TovariTvoja^ iz^^p/JZv
ne. napišemo nekaj vrstic. Najprej, naj- T ........ ..........

Rast naše vojne industrije
Neštetokrat proslavljena, I. pro

letarska brigada, je bila formira-
Danes oskrbuje jugoslovanska 

vojna industrija Armado z vso
na 22. decembra 1942 v bosen- osnovno oborožitvijo in z opremo.
skem mestecu Rudo. V tem času 
je štela vojska narodnoosvobodilne
ga gibanja okoli 150 tisoč borcev.
Na dan osvobojesnja, 15. maja 1945, 
pa je bilo v sestavi JLA okrog 
800.000 vojakov.

V teku vojne so bile vojašnice 
in dragi vojaški objekti popolnoma težke oborožitve, tankov 
uničeni. Armada je uporabljala pa topov, 
končani vojni trofejno orožje, za
log In vojne industrije pa ni bilo.

Vendar so enote JLA hitro do
segle nivo modemih in dobro oprem
ljenih armad. Do konca leta 1955 
je Izdala Jugoslavija okrog 886

Proizvaja vse vrste pehotnega 
orožja: puške, strojnice, brzostrel
ke, mincmetalce, reaktivne metal
ce, topove raznih kalibrov, munici- 
jo -vseh vrst, eksplozive in drugo 
vojaško opremo. Vzporedno s tem 
se -gradijo objekti za proizvodnjo 

in težkih

rejo odpočiti, če zunaj stalno — - , . .
kaj hrešči in v človeku vzbuja je- lepše pozdrave našim Staršem, -bra- 
zo. Tudi dijaki se pri najboljši vo- tom in sestram ter vsem prijate
lji ne morejo učiti, če jih zvočnik ljem. 
moti. Navsezadnje pa nismo več ^
tako primitivni, da bi radijski spre
jemnik imela samo občina-, kar bi MEDVEDI V LOŠKEM POTOKU 
jo upravičevalo, da bi na tak na- Medvedi so se v zadnjih letih v 
čin posredovala radijske oddaje šir- naših gozdovih precej razmnožili.

Zato ni nič čudnega, če si vedno 
več upajo in če prihajajo nepovab
ljeni na obisk v bližino naselij. Dva 
taka nevabljena- »gosta« imajo več
krat tudi prebivalci Travnika v Do-

Jugoslavije nas radi poslušajo. Ne
kateri od njih so se tudi naučili 
nekaj naših pesmi, med njimi »Hej 
brigade« in »Slovenci kremeniti«.

V armadi smo se marsikaj lepe
ga naučili. Prve dni je -bilo res-tež
ko, vendar so že daleč za nami, 
saj se bomo kmalu poslovili od 
vojaškega stanu. Ločitev od: tovari
šev -bo -težka.

Sporočamo tudi, da redno preje-

Za proizvode naše vojne indu
strije se zanima- tudi inozemstvo, 
že dalj časa jugoslovanske tovarne 
mimlcije dobavljajo svoje izdelke 
na podlagi off-shore naročil. 

Jugoslovanska vojna industrija

PRI »TKANINI«
Izložbena dkna pri -»Tkanini« va

bijo. Pa stopimo na 'kratek razgo
vor k poslovodju te trgovine —■ 
tov. žagarju. Trgovski lokal je 
prostoren in sodobno urejen. Raz
nega tekstilnega in dragega blaga 
je na številnih policah dovolj. Bla
go se ti kar samo ponuja ... samo 
cene. Sicer je pa tako — za dobro 
blago moraš pač tud dobro pla
čati. Da ne bo kdo v zmoti! Na

TO ŠOFERJEM NE BO V CAST
V ponedeljek 27. maja se je na 

cesti Sodražica—žlebič pripetila
lažja prometna nezgoda. Vojaške
mu avtomobilu je na spolzki cesti 
na ovinku spodrsnilo, da Ise je pre
vrnil v cestni jarek. Nesreča ni 
zahtevala nobene človeške žrtve. 
Mirno prevrnjenega avtomobila je 
peljalo več avtomobilov, vendar se 
nihče od njih ni spomnil, da M po
magal ponesrečencu in da bi spra
vil avtomobil na »noge«. S tem so 
vozniki pokazali, kakšen odnos 
imajo do svojega tovariša^šoferja, 
ki je imel smolo, da se je ponesre
čil.

čez kakšno uro po nesreči se je 
z vozom pripeljal mimo Mirko Tan
ko, kmet iz Sušja. Takoj je odšel 
v vals, poklical nekaj mož in vmamo »Novice« in da smo našega , . „ ’ Kr . ... ,

lista zelo veseli. V -»Novicah« be- 'krakem času je bil avtomobil spet
remo in izvemo mnogo novega iz

milijard dinarjev za potrebe svojih se lahko vsak čas preusmeri na iz-
’ delovanje predmetov za široko po

trošnjo. V času od 1948. do 1952.
oboroženih sil. Ti izdatki so pred
stavljali za jugoslovansko gospo
darstvo veliko breme in so znašali leta je izročila vojna industrija no-

izbiro je tukaj vsakovrstno blago plah. škodo delata tudi na polju. 
In zato so tu-di cene različne. Tov. Za to stvar naj bi se pozanimala 
žagar je povedal, da znaša meseč- tudi lovska družina v Loškem po
ni promet do šest milijonov din. toku. K. O.

m »v Luui piv™ v »ivi domačih krajev. Veseli nas, da je
skem potoku. Medveda sta, že_sta- ^ medtem Jlko ^ ^ voja„

kih, toliko novega v naši ožji do
movini. Še enkrat vsem lepe po
zdrave, posebno prijateljem, ki slu
žijo vojaški rok v Banja luki.

Križman Ciril, Bartol Jože, Pe
tek Ludvik, Novak Franc, Žnidar
šič Pavle in Debeljak Jože, vsi Voj
na pošta 5912 Kumanovo.

ra in sta vedno bolj nasilna. E-den 
od njiju je pred kratkim napadel 
nekega voznika iz Travnika, ki je 
šel po les v gozd. Voznik je pred 
kosmatincem na vso moč bežal. 
Medveda strašita v bližnjih lazih 
in v gozdo-vih nad vasjo in Sta na
pravila med ljudmi precejšen pre-

na cesti. Tov. Tanko zasluži vse
kakor priznanje za njegovo pomoč.

LETNI KINO
Na Rudniku imajo tudi letni ki

no. Filmske predstave so ob nede
ljah zvečer. Zadnje deževje m sla
bo vreme ni bilo ravno prikladno 
za obisk letnega kina. Upamo, da 
se bo vreme ustalilo, takrat pa bo 
tudi ta kino prišel do polne veljave.

okrog četrtino narodnega dohodka.
Ob koncu vojne je bila vrednost 

vojne industrije zelo nizka in je

tranjemu tržišču proizvode v vred
nosti 10 milijard dinarjev. V pre
teklem letu je bilo 26 odst. sikup-

znaišala 2300 milijonov dinarjev, ne proizvodnje namenjeno notra-
Zato je bila gradnja domače vojne 
industrije važen faktor pri krepitvi 
obrambnih sil države.

Posebno mnogo sredstev je bilo 
vloženih po letu 1948. Hiter indu-

njemu tržišču in izvozu, tega leta 
pa bo znašal ta odstotek 50 odst.

Pred vojno leta 1941 je razpola
gala Jugoslavija z 265 bojnimi le
tali, danete pa izdeluje letalska in-

sfcrijski razvoj in velika bogastva dustrija nekoliko tipov letal, 
v strateških surovinah so omogo
čila, da je na primer leta 1950 90 
odst. vojni industriji potrebnih su
rovin bilo domačega izvora.

V času -med 1949. in 1955. letom 
je bilo zgrajenih nekaj desetin to
varn in vojna industrija je dala 
leta 1952 sedem in pol-krat več 
proizvodov kakor leta 1947. Proiz-

Kapacitete jugoslovanskih ladje
delnic so povečane v primeri z le
tom 1941 za okrog 600 odst. V njih 
je bilo zgrajenih v petih povojnih 
letih devetkrat več ladij -kakor v 
dvajsetih letih pred vojno. Ladje- 
delniška industrija gradi hitre tor
pedne čolne, mincfavoe, podmorni
ce, patrolne -ladje, rušilce Itd. Do

vodnja v letu 1953 je presegla ono konca leta 1955 je bilo zgrajenih
iz leta 1952 za 28 odst. več sto takšnih objektov. Medved, Id ga je pred kratkim ustrelil dr. Miran Cilenšek

Pionirji iz Koprivnika so delavni
V okvira praznovanja Dneva v pionirsko organizacijo. Pionirji so 

mladosti so pionirji iz osnovne šo- bili zelo veseli, ko jim je Društvo 
le Koprivnik sodelovali pri raznih prijateljev mladine Kočevje dalo 
delih. Pod vodstvom učitelja so iz- pionirske kapice, rutke in značke, 
ravnali pred šolskim poslopjem več Gb koncu so bili pionirji -lepo po- 
kubičnih metrov zemlje in nanjo -goščeni. Novo sprejeti pionirji se 
navozili kompost, ki so ga dobili Društvu prijateljev mladine lepo 
brezplačno na -državnem posestvu, zahvaljujejo, posebno pa tov. Cvet- 
Na izravnani zemlji so zasejali tra,- ki Žnidaršičevi in obljubljajo, dabo- 
vo in deteljo, zasadili lepotično do -dobri pionirji Titove Jugoslavije, 
drevje ter si tako lepo uredili pro
stor pred šolo. Pionirji so okrasili LETOVANJA OTROK
tudi grob padlega partizana ter Kakor druga leta bodo tudi le- 
spominski plošči v Koprivniku in tos organizirana letovanja in ta
na Hribu. Pripravili so velik kres, bcrjmja za nekatere otroke padlih 
ki je kljub slabemu vremenu lepo borcev in socialno šibkih staršev, 
zagorel. Tu so sodelovali tudi mla- Glavni odbor Zveze borcev bo le
dine!. Zaradi slabega vremena pa tos prispeval za vsakega otroka 
je odpadlo športno tekmovanje. padlih borcev iz našega okraja, ki

Ob rojstnem dnevu tov. Tita so bo v počitniški koloniji na mor- 
imeti proslavo in sprejem cicibanov ju ali drugje po 4000 din.

PRIREDIL B. MLAKAR

ZGODBA

Z DIVJEGA 
SEVERA

NARISAL C.OBLAK

5
Na robu ledniške razpoke je tulil Blisk 

proti koči belcev. Njegovo tuljenje je bila 
žalostna, zategnjena tožba, ki ji sam ni 
vedel vzroka. Videl je, kako so se odprla 
vrata koče in v razsvetljeni odprtini se 
je pokazal človek) Blisk je nagonsko od
skočil. Strel je zagrmel, toda krogla mu 
je samo oprasnila ramo. Obrnil se je in 
že ga je požrla tema. O’Connor je hotel 
še enkrat ustreliti, toda volk je prehitro 
izginil. Jezen sam nase se je vrnil v kočo.

6
»Danes mi je že drugič ušel, ta hudič!« 

je dejal svojemu prijatelju, »stavim da 
je pratv on vodja volkov, ki napadajo 
Eskime. Treba bi bilo prirediti velik lov 
na nje, da bi jih enkrat mučili, drugače 
bodo -črede severnih jelenov vedno v ne
varnosti. V zadnjem času sem našel več 
krajev, kjer je 'bilo ubitih trideset do šti
rideset jelenov, na nekem kraju pa celo 
dve sto. Toda težko -bo pridobiti Eskime 
za ta Lov, ker verujejo, da so se v vol
kove naselili zli duhovi.«

■ )

Zadostoval je en pok — smrtonosen 
žvižg in znova je ponosna rdeča volčja 
kri kakor živ ogenj zaplala po Bliskoviti 
žilah. Naklonjenost -do človeka je bila za
trta. Nekaj časa je bil Blisk odsoten od 
svojega krdela, sedaj se je vračal tja. 
že spet je ibil divji, mogočni, neustrašni 
ropar belih planjav. Hitro je človek iz
vršil to spremembo, -človek in njegova pu
ška. željo in osamelost, ki ga je podza
vestno gnala, da 'bi se pridružil človeku, 
je premagala večja želja, da bi se spet 
priključil krdelu.

8
V ravni črti je tekel že skoraj deset 

milj. Nato se je ustavil. Uprl je uhlje 
in poslušal, šele tretjič je začul rahel in 
oddaljen krik, ki ga je Balloo-ubijaiec, 
velik vodja volkov, pošiljal svojemu krde
lu kot znak za začetek lova. Blisk se je 
ustavil in odgovoril. Ni -bil sam. Z vseh 
strani so se oglašali zategnjeni kriki vol
kov. Okrog Balooja se je zbralo že okrog 
sto vdlkov, ko se jtm je pridružil Blisk. 
Toda tolpa se je še vedno večala.


